
قاسم زاده: علائم حیاتی اصفهان در معرض خطر است  

هشدار شهردار

 سکان مدیریت محیط زیست استان اصفهان به دست  سکان مدیریت محیط زیست استان اصفهان به دست 
یک بانوی کرمانی سپرده شدیک بانوی کرمانی سپرده شد

»»اصفهانی نبودناصفهانی نبودن«« اصل محبوب برای  اصل محبوب برای 
انتخاب کنندگان!انتخاب کنندگان!
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بیشترین بارندگی استان اصفهان در گلپایگان 
ثبت شد

 گلایه گردشگران از کمبود زیرساخت  گردشگری 
کاشان

 مصائب خشکسالی 
 
 
 
 

  درحالی کـه سند آمایش اصفهان بر گردشگری و 
  اقتصاد دانش بنیان استوار است، یک کارشناس 
  اقتصادی می گوید شـاهد کاهش سرمایه گذاری 
  در بخش گردشگری اصفهان هستیم 

۵۰ درصد نقاط حادثه خیز 
 در استان اصفهان 
اصلاح شده است

معوقات سال 
گذشته پرستاران 

پرداخت شده است
پرونده ثبت جهانی مساجد ایران به زودی به یونسکو ارسال می شود

صدرنشینی اصفهان در سهمیه!
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قیمت: ۵۰۰۰ تومان

zayanderoodonline.ir

 سازمان آگهی های

 روزنامه زاینده رود

031-36284167-8

یست   ود جار یست  خبر در زاینده ر ود جار خبر در زاینده ر

فرارسیدن سالروز تولد حضرت زینب)س( و بزرگداشت روز پرستار مبارک باد

مناسب بودن آب، هوا و خاک سه علامت حیاتی برای شهر است. علائم حیاتی اصفهان از هر سه 
بخش در معرض خطر است؛ بنابراین، باید همه دست به دست دهیم تا این مشکلات برطرف شود. در 
این کلان شهر با مشکل خشکی زاینده رود و فرونشســت خاک مواجه هستیم. از ابتدای سال جاری 
تاکنون تنها پنج روز هوای سالم داشته ایم، در حالی که در سال گذشته ۱۷ روز هوای سالم داشتیم؛ در 
این شرایط با حجم عظیمی از آلاینده ها زندگی می کنیم و اگر همه دست به دست هم ندهیم این مسائل 

برای ما مشکل آفرین خواهد شد. 

ارتش طلایی اصفهان از پادشاه امارات 
انتقام گرفت. این بار نوبت صدرنشــین 
لیگ برتر ایران بود که با 3 گل صدرنشین 

لیگ برتر امارات را مغلوب کند...

دبیر ســتاد امر به معروف اســتان اصفهــان گفت: اشــتغال خانگی برای 
خانواده های ضعیف اصفهان تقویت شود.

به گزارش »مهر«، حجت الاســلام محسن مظاهری شــامگاه سه شنبه در 
جلســه با امام جمعه و رئیس شــورای امربه معروف ملک شهر و مسئول 
بازرسی اتاق اصناف مرکز استان اظهار کرد: ورود امام جمعه و رئیس شورای 
امربه معروف ونهی از منکر ملک شهر در مسائل اجتماعی بسیار مغتنم است 
که این کار باعث فعالیت های بسیار خوبی در مبارزه با آسیب های اجتماعی 
در این منطقه شده اســت. وی تصریح کرد: نگاه پیشگیرانه بسیار خوبی در 
مواجهه با آسیب های اجتماعی وجود دارد که باید دستگاه های ذی ربط هم 

در این خصوص همکاری جدی داشته باشند.
دبیر ســتاد امربه معروف اســتان اصفهان افزود: تقویت بنیاد خانواده در 

مسائل آگاهی، معرفتی و شناختی به ویژه این منطقه انجام شده است.
حجت الاسلام مظاهری افزود: شــورای امربه معروف منطقه ملک شهر با 
همکاری دســتگاه ها و بسیج توانسته مباحث اشــتغال خانگی را پیگری و 
راه اندازی کند و در این خصوص برای خانواده های ضعیف جامعه وهمچنین 

بی سرپرست و بدسرپرست کارهای خوبی انجام شده است.
وی به ایجاد فضایی برای عرضه محصولات این قشــر اشاره کرد و گفت: با 

توجه به اهمیت موضوع در راســتای راه اندازی بازار چه هایی طبق ضوابط و 
قوانین در مناطق مختلف جهت عرضه محصولات کسانی که در اشتغال های 
خانگــی فعالیت می کننــد باید تلاش کنیــم چرا که عرضــه و فروش این 

محصولات دغدغه اصلی این خانواده هاست.
دبیر ســتاد امربه معروف اصفهان در ادامه گفت: همکاری خوبی بین اتاق 
اصناف و همچنین بازرســی اصناف با امام جمعه و رئیس شــورای امربه 
معروف و نهی از منکر منطقه ملک شــهر وجود دارد که باید این همکاری ها 

تقویت شود.
حجت الاســلام مظاهری افزود: با همکاری اتاق اصناف و مدیریت بازرسی 
اصناف استان قائل برآنیم اشــتغال خانگی که سهم بسیار مهمی در اقتصاد 
و معیشت خانواده های ضعیف و کم درآمد دارد را تقویت کنیم و مجوزهای 

قانونی برای راه اندازی این بازارچه ها صادر شود.
در این جلســه حجت الاســلام فیاض امام جمعه و رئیس شــوری امربه 
معروف ملک شــهر و دکتر محمدی رئیس بازرســی اتــاق اصناف ضمن 
توضیــح فعالیت ها در زمینه تقویت مشــاغل خانگــی راه کارهای تقویت و 
 گسترش بازهای فروش محصولات خانگی در منطقه ملک شهر را بررسی و 

توافق کردند.

دبیر ستاد امر به معروف استان اصفهان:

اشتغال خانگی برای خانواده های ضعیف اصفهان تقویت شود
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 آگهی مزایده اجاره
)نوبت اول(

سعید ابریشمی راد- شهردار شاهین شهر 

شهرداری شاهین شهر در نظر دارد اجاره ماهیانه 8 واحد تجاری سیتی سنتر قلب شهر را از طریق مزایده عمومی و با جزئیات مندرج در اسناد مزایده، 

با بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )www.setadiran.ir( و با شماره مزایده ۵۰۰۳۰9۴۷۳۴۰۰۰۰۴۱ به صورت الکترونیکی واگذار 
نماید.

مهلت دریافت اسناد مزایده: ۱403/08/24 زمان انتشار در سایت: ۱403/08/۱4   
آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت: ۱403/09/04 تاریخ بازدید: ۱403/09/03   

زمان اعلام به برنده: ۱403/09/06 زمان بازگشایی: ۱403/09/05   
ضمنا رعایت موارد ذیل الزامی است:

۱- برگزاری مزایده صرفا از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت می باشــد و کلیه مراحل فرآیند مزایده شامل خرید و دریافت اسناد مزایده 
)در صورت وجود هزینه مربوطه(، پرداخت تضمین شرکت در مزایده )ودیعه(، ارسال پیشنهاد قیمت و اطلاع از وضعیت برنده بودن مزایده گران 

محترم از این طریق امکان پذیر می باشد.
2- کلیه اطلاعات موارد اجاره شامل مشخصات، شرایط و نحوه اجاره در برد اعلان عمومی سامانه مزایده، قابل مشاهده، بررسی و انتخاب می باشد.

3- علاقه مندان به شرکت در مزایده می بایست جهت ثبت نام و دریافت گواهی الکترونیکی )توکن( با شماره های ذیل تماس حاصل نمایند:
مرکز پشتیبانی و راهبردی سامانه: 4۱934- 02۱

اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام استانها، در سایت سامانه )www.setadiran.ir( بخش »ثبت نام/ پروفایل مزایده گر« موجود است.

چاپ اول

م الف: 1822352

 صدور هشدار »زرد« در آسیا 
ارتش طلایی، ارتش طلایی، 

 »پادشاه امارات« »پادشاه امارات«
را کیش کردرا کیش کرد

 صرفه جویی
 8۰ میلیارد تومانی در 

ترمیم پیاده روهای 
شهر اصفهان



 پنجشنبه ۱۷ آبان ۱۴۰۳ / ۵ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۷ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۲۰

فرمانده انتظامی شهرستان خمینی شهر خبر داد؛ 

دستگیری زن فروشنده سکه های تقلبی در خمینی شهر
فرمانده انتظامی شهرستان خمینی شــهر گفت: زنی که قصد فروش تعدادی سکه تقلبی به یک 

طلافروش را داشت در عملیات مأموران انتظامی این فرماندهی دستگیر شد. 
به گزارش »ایراسین«، سرهنگ غلامرضا براتی اظهارکرد: درپی تماس تلفنی یکی از طلافروشان 
سطح شهرســتان خمینی شــهر با مرکز فوریت های پلیســی ۱۱۰ مبنی بر اینکه زنی قصد فروش 
تعدادی سکه تقلبی دارد بلافاصله مأموران کلانتری ۱۵ در محل حضور یافته و متهم را دستگیر کردند. 
وی با بیان اینکه در بازرسی از وسایل همراه این متهم ۲۰ عدد سکه بهار آزادی تقلبی کشف شد اظهار 
کرد: این فرد دستگیر شده در تحقیقات صورت گرفته به فروش سکه های بهار آزادی تقلبی اعتراف 
کرد. فرمانده انتظامی شهرستان خمینی شهر با اشاره به تحویل متهم به مرجع قضایی گفت: تماس 
فوری شهروندان با مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ و اعلام زمان و مکان دقیق وقوع جرم به پایش در 

برقراری امنیت و پیشگیری از وقوع جرایم مشابه دیگر کمک می کند.

»ابوالفضل ساروقیان« شهردار کاشان شد
با رأی اعضای شورای اسلامی شهر، »ابوالفضل ساروقیان« به عنوان شهردار کاشان انتخاب شد.

به گزارش »ایمنا«، در دویست و بیستمین جلســه فوق العاده شورای شهر کاشان که با دستور کار 
»انتخاب شهردار« کاشان برگزار شد، ابوالفضل ساروقیان به عنوان سی و ششمین شهردار کاشان 
انتخاب و معرفی شد. در این جلســه ســاروقیان با رأی قاطع کلیه اعضا به عنوان شهردار کاشان 
انتخاب و جهت انجام مراحل اداری و کســب مجوزهای لازم از دستگاه های مربوطه، معرفی شد. 
ساروقیان متولد ۱۳۵۷ و دارای مدرک کارشناسی ارشد مهندسی عمران، گرایش راه و ترابری است. 
آخرین جایگاه مدیریتی ایشان، سرپرستی معاونت شهرسازی و معماری شهرداری کاشان بوده و 
از دیگر سوابق اجرایی ایشان می توان به شهرداری های مناطق مختلف شهرداری کاشان، مدیرعاملی 
سازمان مدیریت حمل و نقل بار و مسافر، مدیرعاملی سازمان عمران و بهسازی و نیز مدیریت اداره 

حمل و نقل و ترافیک شهرداری کاشان اشاره کرد. 
به گزارش »ایمنا«، پیش از این »ابوالفضل زارع« تا معرفی شــهردار جدید، سرپرستی مدیریت 

شهری را بر عهده داشت.

۲۰ هزار هکتار از اراضی کاشان نیازمند رفع تداخلات است
مدیر جهاد کشاورزی شهرستان کاشان از نیازمندی کاشان در رفع تداخلات ۲۰ هزار هکتار از اراضی 
خبر داد. علی محلوجی در گفت وگو با »تسنیم«، با اشــاره به اقدامات صورت گرفته در زمینه رفع 
تداخلات در شهرستان کاشــان، اظهار کرد: بالای ۳۰ اجرای قانون در ســطح حدود 46۰۰هکتار از 
مستثنیات اراضی در بخش های شهرستان کاشان پس از بررسی های لازم تعیین تکلیف شد. وی 
افزود: در شش ماه اول ســال جاری ۲9 اجرای قانون در کار گروه رفع تداخلات استان اصفهان در 
سطح 9۲۰۰هکتار مستثنیات از اراضی بخش های شهرســتان کاشان رسیدگی و به تأیید رسید که 

نیازمند ابلاغ استانی اجرای قانون ها است. 
مدیر جهاد کشاورزی شهرستان کاشان خاطرنشان کرد: در شش ماه دوم سال جاری بخش های 
مختلفی از اراضی در دست تکمیل شهرستان کاشان و آماده کردن پرونده ها جهت ارسال به استان 
اصفهان و تعیین تکلیف نهایی در سطح 6۵۵۰هکتار مستثنیات است. وی گفت: اجرای قانون های 
باقیمانده در دستورکار رفع تداخلات شهرستان کاشان بوده و نیازمند جلسات شهرستانی اعضای کار 
گروه و تفسیر عکس های هوایی دهه های 4۰ و ۷۰ و تکمیل پرونده بوده که در دست اقدام و بررسی 
است. محلوجی با تأکید بر لزوم رفع تداخلات اراضی در شهرستان کاشان تصریح کرد: پیش بینی 
می شود حدود ۲۰ هزار هکتار از اراضی شهرستان کاشــان نیازمند رفع تداخلات بوده که در صورت 

همکاری ادارات عضو تا پایان سال جاری قابل اتمام خواهد بود.

 فرماندار ورزنه گفت: اصلاح شبکه آبرســانی روستایی را در دستور کار 
قرار دادیم و با توجه به تنش آبی که داریم این مهم ضروری است.

ســعید رحیمی در گفت وگو با »ایســنا« درباره پروژه هــای نیمه تمام 
روستایی شهرســتان ورزنه، اظهار کرد: در دولت ســیزدهم با استقرار 
فرمانداری و اختصاص مســتقیم بودجه به فرمانداری ورزنه جهش 
بســیار خوبی را در بخش پروژه های عمرانی روســتایی شاهد بودیم. 
اکنون ۱۳روستا در بخش رودشت و بخش مرکزی ورزنه داریم که در 
سه سال گذشته قیر یارانه ای به تمام روستاها تخصیص یافت که با توجه 
به توان مالی روستاها و مساحتی که برای اصلاح معابر داشتند آسفالت 

معابر روستایی تا حد زیادی انجام شد.
وی افزود: چیزی حدود ۱۲۰۰ تن قیر از سوی بنیاد مسکن به شهرستان 
ورزنه اختصاص یافت و روکش های خیابان ها و بلوارهای شهرســتان 
انجام شد که رضایت خاطر شهروندان را به همراه داشت. البته آسفالت 
معابر و بلوارها همچنان ادامه دارد، پروژه بلوار اشــتران که به نام شهید 
اسماعیلی نام گذاری شده است شامل زیرسازی و آسفالت این بلوار 
می شود که در حال انجام و بلوار اصلی روستای جندان در حال آسفالت 
شدن اســت. فرماندار ورزنه تصریح کرد: فرمانداری و بنیاد مسکن به 
شکل تهاتر به روســتاهای کوچک برای آســفالت معابر کمک کردند. 
پروژه های ساخت اســتخرهای آب برای کنترل نوسانات در دوره های 
آبدهی در دســتور کار قرار گرفته بود که در حال انجام است. همچنین 
احداث کانال های ســه و چهار برای اراضی کشــاورزی انجام شد و در 
این سه ســال چیزی حدود ۳۸ میلیارد تومان هزینه شد و هر کدام از 
روستاها که تنش آبی داشتند با این تمهیدات تا حد زیادی مشکلاتشان 
مرتفع شد. رحیمی گفت: با تسهیلاتی که پست بانک اختصاص داد و 
همکاری سازمان دهیاری های وزارت کشور بحث ماشین آلات مورد نیاز 
شهرستان تا حد زیادی تأمین شد به صورتی که توانستیم دو لودر، بیل 
مکانیکی، یک ماشین زباله و پنج کامیون بگیریم و چند ماشین دیگر نیز 
به زودی تحویل داده می شود. وی ادامه داد: پروژه های بزرگ و کوچک 

دیگری در سطح روستاها و شهرســتان داریم مانند احداث کتابخانه، 
خانه بهداشت، درمانگاه و توسعه شبکه بهداشــت که به انجام خواهد 
رسید. دو فلکه نقاط حادثه خیز در میدان کفران بود که با تلاش زیاد خطر 
زدایی شد. همچنین در روستاها نیاز داریم اصلاح شبکه برق انجام شود 
تا از نوسان جلوگیری شود. فرماندار ورزنه خاطرنشان کرد: استخرهای 
پرورش ماهی قزل آلا در شهرستان نیاز به برق داشتند که با همت اداره 
برق توانستیم برق را به بسیاری از این اســتخرها برسانیم. همچنین 

اصلاح شبکه آبرسانی روستایی را در دستور کار قرار دادیم و با توجه به 
تنش آبی که داریم این مهم ضروری اســت و در تابستان که نیاز به آب 
داریم اداره آب منطقه ای یزد همکاری لازم را انجام نمی دهد که در نتیجه 
شاهد اُفت فشار آب در روستاها می شویم که برای رفع این مشکل نیاز 
به اصلاح شبکه آبرسانی داشتیم که شرکت آبفار در حال انجام این مهم 
است. رحیمی افزود: تمام این پروژه ها پیش بینی می شود تا دو یا سه 

ماه آینده به پایان برسد و تا آخر سال آسفالت تمام معابر انجام شود.

فرماندار شهرســتان کاشان ضمن اشــاره به گلایه 
گردشگران از کمبود زیرساخت  گردشگری کاشان، 
گفت: لازم است برای ایجاد زیرساخت های مناسب 

برنامه ریزی مدون صورت پذیرد. 
به گزارش »تسنیم«، حمیدرضا محمدی فشارکی در 
جلسه ستاد دائمی خدمات سفر شهرستان کاشان، 
اظهار کرد: کمبود برخی زیرساخت های گردشگری 
موجب بروز نارضایتی در بین گردشــگران شــده و 
انتخاب مقصد کاشان از سوی مسافران را با تردید 

مواجه می کند.  
فرمانــدار و رئیس ســتاد دائمی خدمات ســفر 
شهرســتان کاشــان گفت: یکی از مباحث مهم در 
بحث زیرساخت های گردشگری، اقامت گردشگران 
است که روند رو به رشــدی در ایجاد هتل و مراکز 

اقامتی سنتی ایجاد شده که بخشی از نیازها مرتفع 
شده اســت. وی ضمن اشــاره به برخی کمبودها 
در حوزه زیرســاختی و گردشــگری در شهرستان 
کاشان خاطرنشان کرد: کمبود سایر زیرساخت های 
ضروری مانند ســرویس های بهداشــتی و مکان 
مناسب برای اســتراحت در برخی نقاط، مسافران 

را با مشکل مواجه کرده که باید به آن توجه شود.
محمدی فشــارکی تأکید کرد: توجه به گردشگری 
کودک و نوجــوان از دیگر مباحث مهمی اســت که 
می تواند به تداوم حضور گردشــگر در کاشان منجر 
شود که با ایجاد فضاها و برنامه های مناسب مانند 
استخرهای جدید، پارک های مناسب و برنامه های 

متنوع این موضوع را محقق نمود.
فرماندار شهرســتان کاشــان تصریح کرد: معرفی 

مفاخر و مشاهیر کاشــان در کنار گردشگری نباید 
مورد غفلت واقع شــود و برای این امــر از ظرفیت 
انجمن آثار و مفاخر فرهنگی استفاده و بسیاری از 

مفاخر ناشناخته و مطرح را معرفی کرد.
رئیس ستاد دائمی خدمات سفر شهرستان کاشان 
ضمن تأکید بر تدوین برنامه مدون ویژه گردشگری 
این شهرســتان گفــت: در حوزه زیرســاخت های 
گردشگری شهرستان کاشان با ترسیم چشم انداز 

توسعه ای، برنامه ریزی مدون صورت پذیرد.

 گلایه گردشگران از کمبود زیرساخت  گردشگری کاشان

رئیس مرکز انتقال خون کاشان گفت: به همه گروه های خونی به ویژه O منفی و A مثبت نیاز داریم. محمدرضا ذیلایی در گفت وگو با »تسنیم«، با اشاره به افزایش 
۱۰ درصدی اهدای خون در منطقه کاشان، اظهار کرد: اگر چه اهدای خون توسط شــهروندان در شش ماهه نخست امسال افزایش داشته، اما به مراتب مصرف 
فرآورده های خونی نیز افزایش پیدا کرده است. وی با بیان اینکه در حال حاضر به تمامی گروه های خونی منفی و مثبت نیاز داریم، افزود: نیازمندی به گروه های 

خونی O منفی و A مثبت بیشتر از سایر گروه های خونی است و از اهداکنندگان درخواست داریم تا نسبت به اهدای خون اقدام کنند. 
رئیس پایگاه انتقال خون کاشان با بیان اینکه برای رفتن شهروندان و امکان اهدای خون تمامی اقشار شیفت بعد از ظهر این مرکز راه اندازی شده است، خاطرنشان 
کرد: اهداکنندگان می توانند در روزهای یکشنبه و سه شنبه بعد از ظهر تا ساعت ۱۷ به مرکز انتقال خون مراجعه کنند. وی با بیان اینکه از هر واحد اهدایی خون سه 
فرآورده خونی ایجاد می شود، گفت: هر فرآورده خونی می تواند جان یک انسان را از مرگ حتمی نجات دهد و این موضوع نشان از اهمیت اهدای خون توسط 
اهداکنندگان است. ذیلایی با بیان اینکه از ادارات و دستگاه های مختلف شهرستان کاشان برای اهدای عضو گروهی دعوت به عمل آورده می شود، تصریح کرد: 

هر مرد در طول سال حداکثر چهار مرتبه و هر زن در طول سال حداکثر سه مرتبه می تواند اهدای خون داشته باشد.

خبر روزنیازمندی انتقال خون کاشان به O منفی و A مثبت

عکس خبر

آغاز سرشماری کشاورزی 
در شهرستان نایین

و  مدیریــت  ســازمان  رئیــس 
برنامه ریزی اســتان اصفهان گفت: 
در سرشــماری شهرســتان ناییــن 
اطلاعات آماری بیش از ۵۰۰۰بهره بردار 
کشاورزی شهرســتان در بخش های 
زراعت، باغداری، دامداری و شیلات 

جمع آوری می شود.

معرفی برگزیدگان دومین جشنواره ملی نقالی و روایتگری 
سیلک

هیئت داوران دومین جشنواره ملی نقالی و روایتگری سیلک کاشان، برگزیدگان این دوره را معرفی 
کردند. در اطلاعیه هیئت داوران که به امضای داوود معینی کیا، داریوش نصیری، حسین ظاهری و 
مسعود نوری فرد رسیده است، در بخش قصه گویی و در راستای ترویج و تشویق و ارج نهادن به حضور 
هنرمندان در این بخش، بدون اولویت از »الهه تاجیک« از تهران در قسمت قصه گویی ایثار و شهادت، 
»کیارش رهبری« از ســمنان در قســمت قصه های کهن و »حبیبه آزادی« از مرودشت در قسمت 
قصه های آیینی تقدیر شد. در بخش رویش کودک دومین جشنواره ملی نقالی و روایتگری سیلک 
در کاشان؛ هیئت داوران ضمن تشکر از خانواده ارجمند کودکان ایران زمین و والدین کودکان شرکت 
کننده در جشنواره و در راستای تشویق آنها از تمامی شرکت کنندگان در این بخش بدون اولویت تقدیر 
ویژه می کند. همچنین به انتخاب هیئت داوران، رتبه اول در بخش رویش کودک به صورت مشترک 
به »سارگل آزادی« از مرودشت و »محمدکیان دامغانی« از کاشان و رتبه دوم به »محیا مرادی« از 
کاشان رسید. در بخش رویش نوجوان و به انتخاب هیئت داوران، »مهرسا مدیحی« از همدان موفق به 
کسب رتبه دوم و »مهرآیین افشار« از آبادان و »سارینا سیفی« از تهران به طور مشترک موفق به کسب 
رتبه سوم شدند و هیئت داوران هیچ کدام از هنرمندان را حائز رتبه نخست در این بخش ندانست. در 
بخش استاد داوود فتحعلی بیگی)بخش نقالی بزرگسالان( نیز داوران به ترتیب »سحر کیخایی« از 
سیستان و بلوچستان، »فاطمه زارعی« از رشت و »مهدی احمدی بنی« از چهارمحال و بختیاری را 

حائز رتبه های اول تا سوم دانست. 
دومین جشنواره ملی نقالی و روایتگری ســیلک از ۱۲ آبان ماه در کاشان شروع به کار کرد و طی آن 

۳6هنرمند، آثار خود را در مدت زمان برگزاری این جشنواره برای علاقه مندان اجرا کردند.

فرماندار تیران و کرون مطرح کرد

لزوم توجه به فرهنگ سازی برای کاهش حوادث ترافیکی
فرماندار تیران و کرون گفت: فرهنگ ســازی، آموزش و ایمن سازی راه های شهری و روستایی برای 

کاهش حوادث ترافیکی لازم است که شهرداری ها در این خصوص همکاری خوبی دارند. 
به گزارش »ایمنا«، علی محمدی کیا بعدازظهر روز سه شنبه در جلسه شورای ترافیک تیران و کرون به 
موضوع حوادث رانندگی و ایمن سازی مدارس حاشیه راه ها اشاره و اظهار کرد: رانندگی موتورسواران 
نوجوان بدون گواهینامه یک معضل جدی بوده که در موقع حادثه نیــز عواقب بدی را به همراه دارد. 
وی افزود: ورود موتورسیکلت به وسیله دانش آموزان در مدارس ممنوع بوده و باید برای جلوگیری از 
رانندگی بدون گواهینامه آنان فعالیت های فرهنگی توسط مدارس و نهادی فرهنگی صورت بگیرد. 
فرماندار تیران و کرون تصادفات و رانندگی بدون گواهینامه در بین نوجوانان را یک معضل و چالش 
برشمرد و تصریح کرد: برخورد قانونی با این دسته از موتور سواران توسط پلیس انجام می شود اما نیاز 
به فرهنگ سازی برای حفظ سلامت نوجوانان دارد. محمدی کیا رسیدگی به موضوع ایمنی مدارس 
حاشــیه راه ها را مهم خواند و افزود: ایمن ســازی کلیه مدارس به ویژه مدارس در حاشیه راه ها در 
پیشگیری از حوادث ترافیکی و افزایش ایمنی تردد دانش آموزان مؤثر است. وی با بیان اینکه بخش 
قابل توجهی از اعتبارات شهرستانی برای ایمنی راه ها و رفع نیازهای آن اختصاص یافته، خاطرنشان 
کرد: برای بهسازی و توسعه راه ها به اعتبارات ملی نیاز بوده تا سرعت کار افزایش پیدا کند. فرماندار تیران 
و کرون اضافه کرد: از ظرفیت مولد سازی برای تأمین بودجه احداث راه در این شهرستان استفاده شده 

که از جمله آن تعریض مسیر تیران به چادگان است. 
فرمانده انتظامی تیران و کرون نیز در این جلسه به موضوع رانندگی بدون گواهینامه دانش آموزان اشاره 
کرد و گفت: هنگام وقوع تصادف برای این دسته از رانندگان مشکلاتی به وجود می آید که هزینه زیادی 
را به آنان و خانواده هایشان تحمیل می کند. نیکبخت افزود: صدور گواهینامه آسان در این شهرستان 

به صورت یک روزه انجام می شود که جمعیت زیادی از جوانان به راحتی این مدرک را اخذ کرده اند.

با مسئولان

  نماینده مردم خمینی شهر 
در مجلس:

داستان شهدا را پررنگ تر 
ترویج و تبلیغ کنیم

نماینده مردم خمینی شهر در مجلس شورای 
اسلامی گفت: لازم است وضعیت شهدا را پر 
رنگ تر ترویج و تبلیغ کنیم. حجت الاســلام 
محمدتقی نقدعلی در نشست خبری اجلاسیه 
کنگره ســرداران و ۲۳۰۰ شــهید شهرستان 
خمینی شهر با اشــاره به بیانات مقام معظم 
رهبری درباره زنده نگه داشــتن یاد و خاطره 
شهدا، اظهار کرد: این جمله رهبر انقلاب عبارتی 
سنگین و منشأ دینی، مضمون روایت و ادله 
محکم قرآنی است. وی افزود: این همایش ها 
و اجلاسیه ها باید زنده و بازگو شود و اگر امروز 
آن حادثه سخیف در دانشگاه می افتد، به علت 
کم رنگ شدن فرهنگ شهادت و دیانت در آن 
مکان است و باید برای نسل ما وضعیت شهدا 
را پررنگ تر ترویج و تبلیغ کنیم. نماینده مردم 
خمینی شهر در مجلس با تأکید بر جمع آوری 
و تهیه مستندات شهدای شهرستان همچون 
شهید مدافع حرم عبدالمهدی کاظمی و محمد 
قورچانی،افزود: اصفهان به اندازه یک استان 
شهید داده، در صورتی که آن زمان خمینی شهر 
4۰۰ هزار نفری نبوده و این یعنی فرهنگ ایثار 
شهادت یک منش شده است، پس ترویج و 
تبلیغ را جدی بگیرید، زیرا یک مراسم باشکوه 

در شهرستان تأثیر و در کشور انعکاس دارد.
 شهردار خمینی شهر نیز با تبریک میلاد حضرت 
زینب )س( از خرید و آزادسازی 9۵۰۰ متر مربع 
از زمین های دانشگاه صنعتی برای آزادسازی 
و جمع آوری پل ورودی شهر، احداث میدان 
بزرگ در محور اصلی شهر کنارگذر چشمه لادر 
و کوه برداری عظیم طی 6 ســال گذشته خبر 
داد و گفت: طبق رایزنی های انجام شده که با 
دانشگاه صنعتی داشتیم، چهارشنبه استارت 
آن زده شــد که آن میدان با هویت درخور نام 
شــهدا باشــد. اصغر حاج حیدری افزود: در 
گذشته هم میدان ورودی شهر از طرف خیابان 
آتشگاه به نام پنجم اسفند که یادگار ۱۸۱ شهید 
که در یک روز خاکسپاری شدند، اجرا شد و در 

بحث ترافیکی بسیار مؤثر بود.

اخبار

استان

مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب استان اصفهان 
گفت: علیرغم اقدامات انجام شده ماننده اصلاح و 
تعویض شبکه های فرسوده، ولی همچنان هدر رفت 
آب شهرستان اردســتان از میانگین استانی بالاتر 
است. حسین اکبریان در جلسه بررسی مشکلات 
حوزه آب شهرستان در فرمانداری اردستان، اظهار 
کرد: هر ساله در فصل تابستان موضوع تأمین آب در 
شهرستان اردستان یکی از دغدغه ها و نگرانی های 
ما هســت که بتوانیم آب مورد نیــاز را تأمین کنیم.  
وی با بیان اینکه یکی از برنامه های شــرکت آب و 
فاضلاب اســتان افزایش ظرفیت آبدهی از سمت 
خط انتقال اصفهان اســت، افزود: همچنین یکی 

دیگر از برنامه های این شــرکت، اصلاح و تعویض 
شــبکه های داخلی در نقاط مختلف شهرســتان 
اســت.  به گزارش »ایســنا«، مدیرعامل شــرکت 
آب و فاضلاب اســتان اصفهان اضافه کرد: ســال 
گذشته حدود ۳۰ کیلومتر از شبکه آبرسانی در این 
شهرستان اصلاح و بازسازی شده است و همکاران 
ما تلاش خواهند کرد تا این مقدار امســال و سال 
آینده به ۵۰ کیلومتر افزایش پیدا کند. اکبریان گفت: 

با توجه به کم بارشــی هایی که در ســال های اخیر 
در کشــور شــاهد بودیم یکی از موضوعاتی که باید 
مورد توجه همه مشترکان شــرکت آب و فاضلاب 
قرار گیرد مدیریت مصرف است. علیرغم اقدامات 
انجام شــده ماننده اصلاح و تعویض شــبکه های 
فرســوده ولی همچنان هدر رفت آب شهرســتان 
اردستان از میانگین اســتانی بالاتر است. وی با با 
بیان اینکه خیلی از افــراد و اماکن عمومی توجهی 

به مدیریت مصرف ندارند و مصــرف بی رویه آب 
در امور روزمره زندگی دیده می شــود، افزود: قطعا 
همکاری مــردم در همــه عرصه ها حائــز اهمیت 
اســت و از مردم و ادارات دولتی تقاضــا داریم در 
مدیریت مصرف آب همکاری لازم را داشته باشند. 
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان در 
خصوص وضعیت مجتمع آبرسانی دهستان برزاوند 
اردســتان، گفت: تاکنون اقدامــات مؤثری برای 
ساخت مجتمع آبرسانی شــده است، ولی با توجه 
به محدودیت منابعی که وجود دارد از چند جهت در 
 حال تأمین اعتبار هستیم تا بتونیم سرعت تکمیل را 

افزایش دهیم.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان:

هدر رفت آب در  اردستان از میانگین استانی بالاتر است

فرماندار ورزنه:

اصلاح شبکه آبرسانی روستایی در دستور کار است



درحالی که سند آمایش اصفهان بر گردشگری و اقتصاد دانش بنیان استوار است، 
یک کارشناس اقتصادی می گوید شاهدکاهش سرمایه گذاری در بخش گردشگری 

اصفهان هستیم؛

مصائب خشکسالی
 کارشناس اقتصاد گفت: سرمایه گذاری در بخش گردشگری اصفهان و همچنین رتبه بازدید گردشگران 
از اصفهان کاهش یافته است، درحالی که سند آمایش اصفهان بر گردشگری و اقتصاد دانش بنیان 
استوار است. علی احمدی در گفت و گو با »بازار«، اظهار کرد: بسیاری از فارغ  التحصیلان دانشگاهی 
به دلیل عدم مهارت  های عملی مناسب، نتوانسته  اند وارد بازار کار شــوند؛ نرخ بیکاری در میان فارغ  
التحصیلان دانشــگاهی به  ویژه در رشــته  های غیر فنی، به طور قابل  توجهی بالا است. وی افزود: بر 
اساس گزارش مرکز آمار ایران، حدود ۳۰ درصد از فارغ التحصیلان دانشگاهی اصفهان به دلیل نداشتن 
مهارت  های عملی لازم بیکار هســتند. کارشناس اقتصادی با اشــاره به اینکه استان اصفهان به دلیل 
وجود صنایع بزرگ مانند فولاد و پتروشیمی، به نوســانات بازار جهانی وابسته است، تأکید کرد: افت 
۵.۷ درصدی تولید فولاد ایران در نیمه نخست ســال و محدودیت  های فزاینده برق که تا مهرماه هم 
ادامه داشت، تولید ۶ ماهه فولاد میانی کشور را حدود ۱.۱ میلیون تن به ارزش بیش از ۴۵۰ میلیون دلار 
کاهش داده؛ همین موضوع باعث شده است که صنایع وابسته به فولاد از سر ناچار نیروی کار خود را 
تعدیل کنند. وی تأکید کرد: طبق آمارهای سازمان صنعت، معدن و تجارت، بیش از ۲۰ درصد از اشتغال 
استان اصفهان به صنعت فولاد و صنایع وابســته به آن مربوط می شود که کاهش ۱۰ درصدی ظرفیت 
تولید این واحدها به کاهش اشتغال مســتقیم در این بخش انجامیده است. کارشناس اقتصادی با 
اشاره به کاهش سرمایه گذاری در بخش گردشگری اصفهان و همچنین کاهش رتبه بازدید گردشگران از 
اصفهان گفت: این در حالی است که بر اساس سند آمایش سرزمین، استان اصفهان باید روی اشتغال 
دانش بنیان و میراث فرهنگی تمرکز کند. وی با تأکید بر اینکه کاهش سرمایه گذاری در بخش میراث 
فرهنگی نگران کننده است، بخشی از کاهش بازدیدگردشگران در طول سال را ناشی از خشکی زاینده 
رود دانست و افزود: باید مسئولان در این زمینه تمرکز کنند تا با برنامه ریزی درست و همچنین تلاش 

برای رفع مشکلات زاینده رود، بار دیگر سهم اصفهان در حوزه گردشگری را افزایش دهیم.

رئیس انجمن تلفن همراه:

تعرفه ۱۵ درصدی واردات آیفون هنوز قطعی نیست
رئیس انجمن تلفن همراه، تبلت و لوازم جانبی ایران با بیان اینکه قیمت آیفون ۱۳در روزهای اخیر ۱۰ 
میلیون تومان ریزش کرده، گفت: در جلسه اخیر وزارت صمت با انجمن موبایل این موضوع مطرح شد 
که تعرفه ۱۵ درصدی واردات آیفون قطعی نیست و باید در کمیسیون ماده یک بررسی شود. عبدالمهدی 
اسدی در گفت وگو با »ایسنا«، با بیان اینکه در حال حاضر تعرفه همه موبایل های بالای ۶۰۰ دلار معادل 
۱۵ درصد است، اما برای آیفون هنوز تصمیم قطعی گرفته نشده، تصریح کرد: ممکن است همین ۱۵ 
درصد تصویب شود یا رقم بالاتری در نظر گرفته شود. وی با بیان اینکه به دلیل عدم تصمیم گیری قطعی 
در مورد تعرفه آیفون، ممکن است اعضای صنف درباره فروش آیفون ۱۳ تصمیمات هیجانی بگیرند و 
ضررهای سنگین پرداخت کنند، تصریح کرد: بنابراین واردکنندگان باید اطلاع داشته باشند که ممکن 
است این تعرفه تصویب نشود. قیمت آیفون ۱۳ در روزهای اخیر ۱۰ میلیون تومان ریزش کرده است. 
رئیس انجمن تلفن همراه، تبلت و لوازم جانبی ایران با بیــان اینکه در حال حاضر موبایل های بالای 
۶۰۰ دلار با ارز حاصل از صادرات خود به کشور وارد می شــود، گفت: این موضوع در گذشته باعث ورود 
افراد غیرمتخصص به حوزه واردات موبایل شده بود، اما از سه ماه گذشته فقط شرکت هایی که سابقه 
واردات تلفن همراه را دارند، می توانند واردات انجام دهند. وی با اشاره به حذف ارز نیمایی برای واردات 
موبایل های زیر ۶۰۰ دلار از دو ماه گذشته، تصریح کرد: موبایل های زیر ۶۰۰ دلار با ارز حاصل از صادرات 
اشخاص وارد می شود. مشکل تخصیص ارز هم تا حدودی کمتر شده بود، اما دوباره مشکلاتی ایجاد 
شده اســت؛ با این حال، هنوز کالا به اندازه کافی در بازار هست. همچنین با توجه به رقابتی بودن بازار 

موبایل، حذف ارز نیمایی تأثیری بر قیمت  موبایل های زیر ۶۰۰ دلار نداشته است.

مشاهدات میدانی از بازار پوشاک نشان می دهد خانواده ها باید درآمد یک ماه خود را بابت خرید یک دست کامل لباس گرم بپردازند

بازار سردِ پوشاک گرم در اصفهان

خیابان های اصفهان در این روزهای پاییزی پرجنب وجوش شــده و 
والدین دست در دســت فرزندان خود فروشگاه های پوشاک را یکی 
پس از دیگری پشت ســرمی گذارند تا لباس گرم مورد نظر خود را با 
قیمت مناسبی پیدا کنند. غافل از اینکه خرید یک دست کامل لباس 

گرم قیمتی معادل حداقل حقوق اداره کار را دارد.
به گزارش خبرنگار »ایراســین«، نیمی از دومین مــاه پاییز به پایان 
رسیده و هوا بوی زمستان به خود گرفته است. خیابان های نصف جهان 
در این روزهای پاییزی پر جنب وجوش شده و پذیرای جمعیت زیادی 
است. خانواده هایی که همراه با فرزندان خود فروشگاه های پوشاک 
را یکی پس از دیگری پشــت ســر می گذارند تا لباس گرم مورد نظر 
خود را با قیمت مناسبی پیدا کنند. فروشــگاه داران نیز از اواسط مهر 
ماه تم ویترین خود را از تابســتانی به زمستانی تغییر دادند، بعضی از 
این فروشگاه ها مملو از مشتری اســت و باید لحظه ای را منتظر ماند 
تا فرصت ورود به مغازه فراهم شــود. ولی تعدادی از فروشگاه ها آن 
چنان که باید رونقی ندارد. اگرچه این روزهــا مدل ها مختلف لباس 
گرم از ترنچ کت و بارانی گرفته تا لباس های پشمی چهارخانه و هودی 
با رنگ های ترند شده در زمستان ۱۴۰۳ در فروشگاه و پاساژهای شهر 

عرضه می شود. ولی قیمت این پوشاک زمستانی بیش از مدل آن ها 
توجه مشتریان را به خود جلب می کند تا بسیاری از آن ها انگشت به 
دهان و با چشمان گرد فروشــگاه را ترک کنند. مشاهدات میدانی از 
بازار پوشاک اصفهان نشان می دهد افزایش قیمت ها لباس زمستانی 
زنانه، مردانه و یا بچگانه نمی شناسد و اگر تا چند سال قبل با یکی دو 
میلیون تومان امکان خرید ست کامل لباس گرم برای یک نفر وجود 
داشــت، اکنون خانواده ها باید درآمد یک ماه خود را بابت خرید یک 

دست کامل لباس گرم بپردازند.

بلبشوی قیمت ها در بازار پوشاک زمستانی
تعداد پالتو و کاپشــن های زنانــه و مردانه با قیمت کم تــر از یکی دو 
میلیون تومان در فروشــگاه های پوشــاک اصفهان محدود است و 
گزارش های میدانی از بازار پوشــاک گرم از افزایش چشمگیر قیمت 
انواع لباس زمســتانی حکایت می کند، به طوری که قیمت کاپشــن 
مردانه از حدود ۷۰۰ هزار تومان شروع می شود و تا حوالی چهار تا پنج 
میلیون تومان می رسد. البته اگر سری به فروشگاه های مارک بزنید 
با قیمت های بیش از ۱۰ میلیون تومان مواجه خواهید شد. لباس های 

گرم زنانه نیز با قیمت بالاتری نســبت به پوشــاک مردانه به فروش 
می رســد و خرید یک پالتو زنانه به بودجه ۶۵۰ هزار تومانی تا شش 
یا هفت میلیون تومان نیــاز دارد. در این میان ترنچ کت ها نوبرانه بازار 
پوشاک گرم زنانه به شمار می روند که برای خرید مدل بلند آن ها باید 
دســت کم یک میلیون و ۶۰۰ هزار تومان هزینه کــرد و این رقم برای 
ترنچ کت های مارک به ۱۱ میلیون تومان هم می رسد. ولی با پرداخت 
۵۵۰ هزار تا ســه میلیون تومان امکان خرید یک ترنچ کت کوتاه زنانه 

وجود دارد.
بلوز و مانتوهای پشمی چهارخانه و ساده نیز به عضو ثابت بازار پوشاک 
گرم تبدیل شــده اند که با قیمت مناســب تری در مقایســه با پالتو و 
کاپشن به فروش می رسند. اکنون یک بلوز پشــمی مردانه بسته به 
مدل و ضخامت بین ۵۳۰ هزار تا دو میلیون و ۷۵۰ هزار تومان قیمت 
دارد و این بها برای مانتوهای پشمی زنانه به ۶۸۰ هزار تا دو میلیون و 

۹۸۰ هزار تومان افزایش می یابد. 
قیمت پلیــور و هودی به عنوان یکی از انــواع پرطرفدار لباس پاییزی 
با توجه به نوع ضخامت و کیفیت از ۲۵۰ هزار تومان شــروع می شود 
و تا یک میلیــون تومان و حتی بیشــتر می رســد. هودی های زنانه 
 در بــازار اصفهان نیز بین ۲۹۰ هــزار تا یک میلیــون و ۷۰۰ هزار تومان 

قیمت گذاری می شود.

جولان سرپوش های چند صد هزار تومانی در بازار اصفهان
این روزها بازار ســرپوش های زمســتانی سرد اســت، درست مانند 
دستان یخ زده دست فروشی که در گوشــه ای از خیابان روی تکه ای 
گلیم نشسته است تا شاید رهگذران نگاهی به شال و کلاه های بافت 
آن بیاندازند. ولی خرید یک شــال یا کلاه ســاده از بساط این دست 
فروش هــم حداقل به ۱۵۰ هــزار تومان نیاز دارد و ایــن قیمت برای 
مدل های جدیدتر بیش از ۳۰۰ هزار تومان است. شال و روسری های 
گرم در فروشگاه های اصفهان بین ۲۰۰ تا ۹۵۰ هزار تومان قیمت دارد 
که شــال های مدل پتویی به عنوان مد ســال گران تریــن عضو بازار 
سرپوش ها محسوب می شــوند و با بهای ۴۴۰ تا ۹۵۰ هزار تومان به 
فروش می رســد. نرخ شــال و کلاهای زنانه نیز بین ۲۵۰ تا ۸۰۰ هزار 

تومان متغیر است.
بررسی قیمت کلاه و شــال گردن مردانه در بازار اصفهان حاکی از آن 
است که کلاه های مردانه با توجه به مدل با بهای ۷۰ تا ۵۰۰ هزار تومان 
عرضه می شود و قیمت شال گردن های مردانه از ۷۰ هزار تومان شروع 

می شود و به بالاتر از ۴۰۰ هزار تومان می رسد.

معاون هماهنگی توزیع شــرکت توانیر با تأکید بر 
آمادگی کامل صنعت برق بــرای تأمین برق مردم 
در فصل سرما گفت: ناترازی سوخت نیروگاه ها را از 

دغدغه های متولیان صنعت برق اعلام کرد. 
محسن ذبیحی در نشســت عبور از اوج بار زمستان 
که با حضور مدیران ارشــد توانیــر و ارتباط برخط با 
مدیران روابط عمومی، بهره برداری و امور مشتریان 
شرکت های توزیع در مرکز پایش صنعت برق برگزار 
شد، اظهار کرد: صنعت برق برای عبور از فصل سرما 
آمادگی کامــل دارد و پیش بینی می شــود کاهش 
دمــا از هفته آینــده و ســرمای زودرس رخ دهد، 

همچنیــن ناترازی تأمیــن ســوخت نیروگاه ها از 
دغدغه های متولیان صنعت برق است. وی اصلاح 
و تعدیل روشنایی معابر را از برنامه های عبور از اوج 
بار زمستان ذکر کرد و با اشاره به فراهم شدن امکان 
تنظیم کنتور چاه های کشاورزی، از مدیریت مصرف 
این بخش در چارچوب پروانه هــای بهره برداری از 
چاه ها خبر داد که از سه شــنبه ۱۵ آبان سال جاری 
و طی ســاعات ۱۶ تا ۲۱ بــه مرحله اجــرا درآمد. 
معاون هماهنگــی توزیع توانیر با اشــاره به نقش 
روابط عمومی هــای صنعت برق در اطلاع رســانی، 
آگاه سازی، برنامه ریزی و آماده سازی سناریوها و 

بسترهای اطلاع رسانی را با توجه به امکان پیوستن 
سایر بخش های مصرفی به برنامه های مدیریت بار 

و مصرف انرژی حائز اهمیت دانست. 
در ادامه این نشســت مدیرکل روابط عمومی توانیر 
با اشاره به آگاه سازی و پاســخگویی مؤثر به افکار 
عمومی و رســانه ها از تعیین یک نفر ســخنگوی 
برق در اســتان ها با هدف حفظ انسجام و وحدت 
رویه اطلاع رســانی خبر داد که به عنوان سخنگوی 
صنعت برق استان )شــرکت های برق منطقه ای و 
توزیع استانی(، کار اطلاع رسانی را با هدف پرهیز از 

فرافکنی و اختلاف نظر در عرصه رسانه انجام دهد.

معاون هماهنگی توزیع شرکت توانیر:

صنعت برق کشور محدودیتی برای تأمین برق مردم در  زمستان ندارد

خبر روز

عرضه انواع مختلف لاستیک در بازار اصفهان

بازار لاستیک از کاهش عرضه تا کاهش تقاضا 

بازار لاستیک طی سال های گذشته با کاهش عرضه و رشد تقاضا مواجه بود ولی گزارش های میدانی 
نشــان می دهد در هفته های اخیر در کنار افزایش عرضه در بازار تقاضا نیز کاهش پیدا کرده است و 

این اتفاق منجر به افت قیمت انواع لاستیک شد.
به گزارش خبرنگار »ایراســین«، بازار لاستیک طی سال های گذشــته با مشکلات متعددی مانند 
کاهش عرضــه و افزایش تقاضــا مواجه بود، این موضــوع در کنار قیمت گذاری دســتوری برای 
تولیدکنندگان داخلی شکاف قیمتی بزرگی میان قیمت کارخانه با بازار آزاد ایجاد می کرد ولی عرضه 
لاستیک در بازار داخلی طی هفته های گذشته افزایش یافته است و امروز شکاف قیمتی لاستیک 
در کارخانه با بازار آزاد کاهش یافته است، ضمن اینکه فروشــگاه های بسیاری به عرضه لاستیک 
 با نرخ به اصطلاح دولتی مشــغولند. از طرفی لاســتیک های وارداتی نیز در تنوع مختلف در بازار 
عرضه می شوند. در بازار لاستیک های ایرانی افزایش عرضه و کاهش تقاضا با تعدیل قیمت سایزهای 
مختلف همراه بود. اســتعلام قیمت از بازار آزاد نشــان می دهد قیمت هر حلقه ایران تایر با اندازه 
۱۷۵.۶۰.۱۳ برابر با ۱ میلیون و ۷۵۰ هزار تومان است، این اندازه برای بسیاری از خودروهای داخلی 

مناسب است. قیمت همین لاستیک تولید کویر به ۲ میلیون و ۱۰۰ هزار تومان می رسد. 
قیمت محصولات کویر نســبت به سایر تولیدکنندگان داخلی بالاتر اســت. به طور کلی تقاضا برای 
محصولات کویر و بارز در بازار داخلی به مراتب بالاتر از ســایر تولیدکنندگان اســت ولی بسیاری از 

خریداران تمایل به خرید لاستیک چینی دارند.
لاستیک فروشان محصول بعضی از برندهای چینی را هم تراز با برندهای اروپایی معرفی می کنند و 
عقیده دارند لاستیک چینی برای خودروهایی با زیر بند خشک مانند ۲۰۶ به مراتب انتخاب بهتری 
اســت. از طرفی قیمت لاســتیک های چینی تفاوت چندانی با نمونه ایرانی ندارند. لاستیک های 
چینی در برندهای لوکس حداکثر برای هر حلقه ۱ میلیون تومان قیمت بالاتری دارند، در بسیاری 
از سایزها قیمت هر حلقه لاستیک چینی بین ۲۰۰ تا ۵۰۰ هزار تومان بالاتر از نمونه داخلی است ولی 
لاستیک های کره ای، ژاپنی و تایلندی تا بیش دو برابر نسبت به نمونه داخلی قیمت گذاری می شوند.

 عرضه لاســتیک های کره ای، ژاپنی و تایلندی در لاستیک فروشــی های سطح شهر محدود است 
و بسیاری از فروشندگان با دریافت بیعانه ۱ تا ۲ روز بعد این لاســتیک ها را برای متقاضی موجود 
می کنند. ضمن اینکه بررسی ها نشان می دهد این لاستیک ها تولید سال ۲۰۲۳ یا قبل تر هستند. 
بعضی از لاستیک های ژاپنی موجود در بازار حتی تولید سال ۲۰۲۱ هستند و نمونه ۲۰۲۴ آنها به ندرت 
عرضه می شود. در بازار لاستیک های چینی نیز تاریخ تولید بسیاری از محصولات هفته های پایانی 
از سال ۲۰۲۳ است. لاستیک فروشان عقیده دارند بیشتر فروش آنها را محصولات تولید داخل و 
لاستیک های چینی تشکیل می دهند. از طرفی برخی از فروشگاه های اینترنتی و آنلاین شاپ ها به 
فروش لاستیک های اروپایی با برندهای معتبری مانند پیرلی مشغولند. بررسی های میدانی نشان 
می دهد این لاستیک ها در فروشگاه های فیزیکی عرضه نمی شود. قیمت لاستیک های اروپایی به 

خصوص برند پیرلی نجومی اعلام می شود و گاهی به هر حلقه ۵۰ میلیون تومان می رسد.

اخبار

گزارش روز

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی به بررسی تأثیر طرح نشان دار کردن مالیات ها بر توسعه شهرستان ها و عدالت اقتصادی پرداخته و به چالش ها 
و فرصت های پیش رو اشاره کرد.  هادی محمدپور، نماینده گناباد و عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با »ایسنا« درباره طرح نشان دار 
کردن مالیات ها و تأثیر آن بر توسعه مناطق محروم گفت: یکی از مسائل کلیدی که در برنامه هفتم پیشرفت به آن پرداخته شده، توزیع عادلانه منابع مالیاتی در 
کشور است. ما باید توجه کنیم که کشور تنها نباید به کلان شهرها متمرکز شــود. در حال حاضر، تمرکز منابع و امکانات در شهرهایی مانند تهران، مشهد و اصفهان 
باعث می شود که مناطق کوچک تر و شهرستان ها به فراموشی سپرده شوند. وی با اشــاره به معضلات اقتصادی شهرستان ها، اظهار کرد: متأسفانه، بسیاری از 
پروژه های عمرانی در این شهرستان ها به دلیل کمبود منابع مالی در وضعیت بلاتکلیفی قرار دارند. این در حالی است که استان خوزستان با ۱۸ هزار میلیارد تومان 
مالیات، همچنان با کمبود زیرساخت ها مواجه است و پروژه ها به پیشــرفت فیزیکی ۴۰ تا ۵۰ درصد متوقف شده اند. محمدپور ادامه داد: طرح نشان دار کردن 
مالیات ها می تواند یک راهکار مؤثر باشد. به این ترتیب که مؤدیان مالیاتی مشمول تبصره ماده ۱۰۰ می توانند بر اساس شاخص های تعیین شده توسط دولت، 
محل هزینه کرد مالیات خود را مشخص کنند. این طرح به آن ها این امکان را می دهد که به جای فرار از مالیات، در پروژه های عمرانی شهرستان ها سرمایه گذاری 
کنند. او افزود: به عنوان مثال، ما در برخی از شرکت ها با مؤدیان مالیاتی صحبت می کنیم و آن ها ابراز تمایل می کنند که اگر دولت هزینه های مالیات شان را به 
پروژه های خاص مانند ساخت بیمارســتان ها تخصیص دهد، به راحتی حاضر به پرداخت مالیات خواهند بود. این به نوعی هم به نفع دولت است و هم به نفع 

مردم، زیرا بار مالی را از دوش دولت کم می کند.

توسعه اقتصادی شهرستان ها با نشان دار کردن مالیات ها

نمایشگاه صنعت 
خودرو در اصفهان

هجدهمین نمایشگاه صنعت 
خــودرو از تاریــخ ۱۳ الی ۱۶ 
آبــان ۱۴۰۳ در محــل دائمی 
نمایشگاه بین المللی اصفهان 

برگزارشد.

عکس خبر

 مدیرعامل شرکت فرودگاه ها خبر داد؛ 

 اعزام و پذیرش 
 بیش از ۲۰ میلیون مسافر 

 در فرودگاه های کشور
 در  نیمه نخست امسال

مدیرعامل شرکت فرودگاه ها و ناوبری هوایی 
ایران گفــت: ۲۰ میلیون و ۷۴۴ هــزار و ۶۱۳ 
مسافر در ۶ ماه نخست امسال در مسیرهای 
داخلی و بین المللی از فرودگاه های کشور اعزام 
و پذیرش شدند. به گزارش »ایراسین«، رضا 
نخجوانی با اشاره به گزارش عملکرد این شرکت 
در ۶ ماهه نخســت ۱۴۰۳ اظهار کرد: از ابتدای 
فروردین تا انتهای شــهریور ماه امســال، ۱۸ 
میلیون و ۵۰۷ هزار و ۶۲۳ مسافر در مسیرهای 
داخلی و ۲ میلیون و ۲۳۶ هزار و ۹۹۰ مسافر در 
مسیرهای بین المللی اعزام و پذیرش شدند. 
وی با اشــاره به میزان رشــد اعزام و پذیرش 
مسافر در ۶ ماه نخست امسال نسبت به مورد 
مشابه سال گذشــته، افزود: اعزام و پذیرش 
مســافر در مسیرهای داخلی نســبت به آمار 
مشابه سال گذشــته با ۸ درصد رشد و اعزام و 
پذیرش مسافر در مســیرهای بین المللی نیز 
نسبت به آمار سال قبل با ۳۱ درصد رشد همراه 
بوده است. مدیرعامل شــرکت فرودگاه ها با 
اشاره به آمار نشست و برخاست هواپیما در ۶ 
ماه نخست امسال در فرودگاه های کشور و رشد 
۸ و ۲۶ درصدی پروازهای داخلی و بین المللی، 
گفت: در مجموع در این مدت ۱۶۳ هزار و ۷۵۲ 
نشست و برخاست در پروازهای داخلی و ۱۸ 
هزار و ۴۷۴ نشست و برخاست در پروازهای 
بین المللی در فرودگاه های کشور انجام شده 
اســت. وی بیان کرد: بدون شک در سال های 
آینده با حفظ و توسعه زیرساخت های شرکت 
فرودگاه ها و ناوبری هوایی ایران برای برقراری 
مقاصد جدید پروازی و نوســازی و افزایش 
ناوگان هوایی، شــاهد رشــد اعزام و پذیرش 
مســافر در فرودگاه های کشــور خواهیم بود. 
نخجوانی یادآور شــد: در نیمه نخست امسال 
بیشترین تعداد نشست و برخاست با ۵۸ هزار 
فروند به فرودگاه مهرآباد اختصاص داشت و 
فرودگاه بین المللی مشهد با ۳۵ هزار نشست 

و برخاست در رتبه بعدی قرار گرفت.

عکس: ایرنا

 پنجشنبه ۱۷ آبان ۱۴۰۳ / ۵ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۷ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۲۰
اقتصاد



    گردشگری و میراث4

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان اصفهان 
گفت: پرونــده »ثبت جهانی مســاجد ایران« که تعداد زیــادی از آنها 
در اســتان قرار دارد، به زودی تکمیل و برای تصمیم گیری به سازمان 

آموزشی، علمی و فرهنگی ملل متحد)یونسکو( ارسال می شود.
به گزارش »ایرنا«، حدود دو ســال پیش طرح »ثبت جهانی مساجد 
ایران« با بررسی ۳۴ باب مسجد در ۱۲ اســتان آغاز شد، این مساجد 
که نمایندگان سیر تحول معماری مســاجد ایران از آغاز دوره اسلامی 
تا دوران معاصر را نمایندگی می کنند در قالب طرح مستندنگاری مورد 
مطالعه میدانی قــرار می گیرند تا با تکمیل پرونــده برای ثبت جهانی 
به یونســکو ارائه شــوند. مهر ۱۴۰۲ نیز در طرحی مشــابه با نام »ثبت 
جهانی کاروانســراهای ایرانی«، هشت کاروانســرای اصفهان از شمار 
۵۴ کاروانسرای ایران در چهل و پنجمین نشست کمیته میراث جهانی 

یونسکو، به ثبت جهانی رسیدند.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان اصفهان 
در گفت و گــو با »ایرنا« افــزود: پرونده ثبت جهانی روســتای زیبای 
»ابیانه« کاشــان نیز تا حدود ۱۰ روز دیگر در یونسکو مطرح می شود و 
با وجود کارشــکنی ها در این دوره برای تخصیص نیافتن سهمیه ثبت 
 میراث به ایران، به احتمال زیاد این پروند در نشست پیش رو یونسکو 

مورد بررسی قرار خواهد گرفت.
امیر کرم زاده تأکید کرد: اصفهان شناســنامه کشور در سه حوزه میراث 
فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی محسوب می شود و در هر سه حوزه 
از ظرفیت فراوانی برخوردار است. وی افزود: در حوزه صنایع دستی، این 
استان دو عنوان شهر جهانی دارد و چهارشنبه نیز آیین رونمایی از ثبت 
نشان جهانی قلمزنی آن با حضور استاندار و معاون وزیرمیراث فرهنگی، 

گردشگری و صنایع دستی در حوزه صنایع دستی برگزار شد.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان اصفهان  
تأکید کرد: ثبت جهانی هنر قلمزنی به نام اصفهان به این معناست که 
این دیار به عنوان پایتخت قلمزنی دنیا شــناخته خواهد شد که اتفاق 

بزرگی برای این خطه و هنر ماندگار است.

کرم زاده با اشــاره بــه حضور فعال اصفهــان در ســی و هفتمین دوره 
نمایشگاه ملی صنایع دستی تهران که ۲۳ تا ۲۶ آبان در پایتخت برگزار 
می شود، گفت: پس از اتمام این نمایشــگاه، رئیس اتحادیه عرب که 
برای بازدید از این نمایشــگاه به تهران می آید، ســفری نیز به اصفهان 

خواهد داشت.
وی اضافه کرد: هرچند در استان، حوزه میراث فرهنگی با وجود هزاران 
اثر تاریخی و ۱۷ اثر ثبت جهانی ظرفیت فراوانی برای توسعه گردشگری 
ایجاد کرده است اما بر اســاس نظر کارشناسی باید اذعان کرد که هنوز 
بسیاری از این ظرفیت ها مغفول مانده و اصفهان به حق خود نرسیده و 
بسیاری هنوز این بخش را جدی نگرفته اند با این وجود استاندار جدید 
به این بخش به عنوان یکی از ســه نقطه قوت توســعه استان تأکید و 
توجه ویژه دارد. کرم زاده خاطرنشان کرد: برخی از بی توجهی ها به حوزه 
گردشگری مربوط به بخش دولتی و حاکمیتی است و باید این موضوع 
با تمام قدرت دنبال و کاستی های آن جبران  شود تا سطح گردشگری 
اصفهان افزایش یابد، زیرا توسعه گردشگری این استان منجر به توسعه 

این صنعت در کل کشور خواهد شد.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان اصفهان  
تصریح کرد: اصفهان چشــم و چراغ گردشگری ایران است و تحول در 
گردشــگری آن موجب راه افتادن این صنعت در استان های مجاور و 
حتی سراسر کشور می شود و جذب تنها ۱۲۰ هزار گردشگر از ۶/۵ میلیون 
جمعیت ورودی گردشــگر برای اصفهان با این همه ظرفیت بسیار کم 

است و باید نرخ جذب گردشگر استان به سرعت افزایش یابد.
وی تأکید کــرد: برگــزاری رویدادها می تواند نقش مهمی در توســعه 
گردشگری داشته باشد اما باید در کنار آن با دعوت از کشورهای مختلف 
برای حضور در رویدادها زمینه توسعه گردشــگری را فراهم و فرهنگ 
اصیل خویش را به عنوان یک میراث ناملموس به آنها عرضه کنیم و به 
طور مثل برگزاری رویدادهایی در زمینــه معرفی غذاها و خوراکی های 

بومی و محلی می تواند ثمربخش باشد.
دبیر ســتاد حفظ میراث کهن اصفهان ادامه داد: حدود ۱۲۰ جشــنواره 
در ســطح اســتان در اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع 
دستی استان اصفهان ثبت شده است که ظرفیت خوبی برای برگزاری 

رویدادهای با نگاه توسعه گردشگری در آنها وجود دارد.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان اصفهان  
یادآور شــد: البته تاکنون برای توســعه گردشــگری اصفهان در زمینه 
بین المللی مانند شــرکت در جشــنواره های فراملی کار چندانی انجام 
نشده اســت، اما امســال اداره کل میراث فرهنگی استان، شرکت در 

نمایشگاه های خارجی را در دســتور کار قرار داده و منابع مالی آن نیز 
تأمین شده است که البته نیاز به حمایت بیشتر مسئولان استانی دارد.

کرم زاده خاطرنشان کرد: شرکت در نمایشگاه های بین المللی موجب 
ظرفیت سازی در حوزه گردشگردی استان می شود و هتل های اصفهان 
 نیز می توانند با حضور در این نمایشــگاه ها، خدمات خــود را عرضه و 

نرخ پذیرش جهانگردان خارجی خود را افزایش دهند.
وی همچنین با یادآوری ظرفیت خوب اصفهان در حوزه »گردشــگری 
ســلامت« گفت: اصفهان هنوز به جایگاه شایســته خود در این حوزه 
دست نیافته و این در شرایطی است که اکنون شیراز به مقصد بسیاری 
از مسافران در این زمینه تبدیل و اقدامات زیادی در آن شهر در این راستا 
انجام شده که بر اثر آن، سالانه تعداد زیادی مسافر به ویژه از کشورهای 
حوزه خلیج فارس برای درمان به شیراز سفر می کنند که موجب توسعه 

هتل ها و بیمارستان های آن دیار شده است.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان اصفهان 
افزود: اصفهان در زمینه توریسم ســلامت، از ظرفیت بیشتری نسبت 
به شیراز برخوردار اســت و باید از آن برای توســعه صنعت گردشگری 
بهره برد که اگر این مهم اتفاق بیفتد، به افزایش تقاضا برای هتل ها و به 
دنبال آن افزایش پروازها و تبدیل اصفهان به مقصد اصلی مســافران 

منجر خواهد شد.
کرم زاده یادآور شــد: ماه آینده نمایشــگاه بین المللی گردشگری در 
اصفهان برگزار خواهد شد که نیازمند همکاری بخش خصوصی است و 
فعالان این عرصه می توانند با اســتفاده از این فرصت، خدمات خود را 

بیشتر و بهتر معرفی کنند.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان اصفهان  
افزود: یکی از حلقه های مفقوده در توسعه صنعت گردشگری، آموزش 
نیروی ماهر و متخصص در این حوزه به ویژه در بخش خصوصی است و 
می توان امروز ادعا کرد هر تعداد نیروی متخصص در این حوزه در استان 

وجود داشته باشد امکان جذب آنها وجود دارد.
وی یادآور شد: برای آموزش نیروهای ماهر فعال در صنعت گردشگری، 
کمیته آموزش اداره کل میراث فرهنگــی تعریف دوره ها و اجبار اجرای 
آنها را در دســتور کار دارد تا علاوه بر آموزش فعالان صنعت گردشگری، 
آموزش فرمانداران، شــهرداران، بخشــداران و دهیاران نیــز در زمینه 

گردشگری انجام شود و توسعه این صنعت در استان رقم بخورد.
 به گزارش »ایرنا«، اســتان اصفهان به عنوان قطب گردشــگری کشور 
 بیش از ۲۲ هزار بنا و اثر تاریخی دارد که ۱8۵۰مــورد آن به ثبت ملی و

 ۱۷ اثر به ثبت جهانی رسیده است.

 مدیرکل میراث فرهنگی استان البرز:

پیگیری ها برای واگذاری بنای کاخ مروارید به میراث فرهنگی 
ادامه دارد

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان البرز گفت: در پی سفر دوم رئیس جمهور 
شهید به استان البرز واگذاری بنای ثبت شده کاخ مروارید به اداره کل میراث فرهنگی استان البرز 
از طریق تخصیص زمین معوض به مالک فعلی تصویب شده است. رحیم خاکی با بیان این مطلب 
افزود: در این مورد مکاتبات زیادی با وزارت میراث فرهنگی انجام و جلسات زیادی با دستگاه های 
استانی برگزار شده و راهکارهای مختلف برای رفع موانع ارائه شده است.  مدیرکل میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دســتی اســتان البرز با بیان اینکه تدقیق عرصه و حریم کاخ مروارید یکی از 
الزامات برای واگذاری زمین معوض است،گفت: طی پیگیری های صورت گرفته با دفتر ثبت آثار 
تاریخی، مجوز تدقیق عرصه و حریم این مجموعه به استان اعلام شد تا مقدمات و بررسی ها انجام 

و پرونده برای بررسی مجدد و ابلاغ به شورای سیاست گذاری حرائم کشور ارسال شود.

قزاقستان برای نمایش »شکوه ایران باستان« داوطلب شد
رئیس موزه ملی جمهوری قزاقستان گفت: موزه ملی قزاقستان آمادگی دارد برنامه های فرهنگی 
و هنری بزرگی را که شکوه ایران باستان را به مردم قزاق معرفی می کند و آگاهی آنها را از پیوندهای 

دیرینه دو ملت ارتقا می دهد، در محل موزه ملی قزاقستان برگزار کند. 
به گزارش »ایسنا«، علی اکبر طالبی متین، رایزن فرهنگی جمهوری اسلامی ایران در قزاقستان برای 
توسعه روابط دو کشــور در امور موزه ای با بریک عبدالغلی اولی، رئیس جدید موزه ملی جمهوری 
قزاقستان در پایتخت این کشور، دیدار و گفت وگو کرد. رایزن فرهنگی ایران در این دیدار با تبریک 
روز جمهوری و قدردانی از برگزاری باشکوه نخســتین کنگره بین المللی موزه توسط موزه ملی، به 
اجرای تفاهمنامه امضا شده بین موزه های ملی ایران و قزاقستان نیز اشاره کرد و افزود: در ملاقات 
اخیر ســفیر، رایزن فرهنگی و رئیس موزه ملی ایــران با آیدا بالایوا وزیر فرهنگ و اطلاع رســانی 
قزاقستان، پیشنهاد برگزاری »نمایشگاه شکوه ایران باستان« توسط رئیس موزه ملی ایران مطرح 
شد که توسط وزیر فرهنگ این کشور مورد استقبال قرار گرفت. طالبی متین اظهارکرد: در این دیدار 
همچنین وزیر فرهنگ قزاقستان درخواست مشــارکت ایران در پروژه مرمت مقبره خواجه احمد 
یسوی شخصیت بزرگ قزاقی را داشت که مراتب نیز مورد پذیرش هیئت ایرانی قرار گرفت که مقرر 
شد با توجه به موافقت اولیه وزیر جزئیات موضوع در این جلسه مورد بررسی و تصمیم گیری واقع 
شود. رایزن فرهنگی ایران با اشاره به استقبال وزیر فرهنگ قزاقستان از پیشنهاد برگزاری نمایشگاه 
شکوه ایران باستان در قزاقستان، گفت: برای برگزاری گسترده این نمایشگاه و پیگیری مقدمات 
امر لازم است نشست وبیناری در آینده نزدیک بین رؤسای موزه ملی ایران و قزاقستان برگزار شود 
تا درباره جزییات آن نظیر تاریخ و نحوه برگزاری به تصمیم مشترکی برسیم.او در ادامه سخنان خود 
از رئیس جدید موزه ملی قزاقستان دعوت کرد برای آشنایی با ظرفیت های میراث باستانی ایران، 

تبادل تجربه و افزایش سطح همکاری ها به ایران سفر کند. 
بریک عبدالغلی اولی، رئیس موزه ملی قزاقستان در این دیدار، گفت: موزه ملی قزاقستان آمادگی 
دارد برنامه های فرهنگی و هنری بزرگی را که »شکوه ایران باستان« را به مردم قزاق معرفی می کند 
و آگاهی آنها را از پیوندهای دیرینه دو ملت ارتقا می دهد، در محل موزه ملی قزاقستان برگزار کند. 
او اظهار کرد: با بررسی جدول برنامه های شش ماهه اول سال جدید میلادی، موزه ملی قزاقستان 
اقدامات لازم را جهت هماهنگی و برنامه ریزی نمایشگاه شکوه ایران باستان را به عمل آورده است. 
 رئیس موزه ملی قزاقســتان گفت: فعالیت های پژوهشی موزه ملی قزاقســتان در زمینه تاریخ، 
باستان شناسی و قوم نگاری متمرکز است و با توجه به پیشینه روابط دو کشور و دو ملت که از دوران 
باستان آغاز شده اســت، علاقه داریم با طرف ایرانی پروژه های مشترک علمی و پژوهشی انجام 

دهیم و به ریشه های مشترکمان دست یابیم.

اخبار

بر اســاس داده های منتشر شده توسط مؤسســه »یورومانیتور اینترنشنال« 
استانبول به عنوان پربازدیدترین شهر جهان در سال ۲۰۲۳ شناخته شده است.

به گزارش خبرگزاری »ایمنا«، بر اساس داده های منتشر شده توسط مؤسسه 
»یورومانیتور اینترنشــنال«، اســتانبول به عنوان پربازدیدترین شهر جهان در 
سال ۲۰۲۳ شناخته شده است؛ این شهر با جذب بیش از ۲۰ میلیون گردشگر 
بین المللی، شــاهد افزایش ۲۶ درصدی تعداد بازدیدکنندگان نسبت به سال 

۲۰۲۲ بوده است.
پس از اســتانبول، لندن با ۱8.8 میلیون بازدیدکننده و دبی بــا ۱۶.8 میلیون 

بازدیدکننده در رده های بعدی قرار دارند.
آنتالیا و پاریس به ترتیب با ۱۶.۵ و ۱۵.۵ میلیون بازدیدکننده در ســال ۲۰۲۳، 

جایگاه بعدی شهرهای پربازدید را به خود اختصاص دادند.
در این آمــار، منظــور از »بازدیدها«، اقامت حداقل ۲۴ســاعته گردشــگران 
بین المللی در مقصد اســت که نباید از ۱۲ ماه تجاوز کند. هــر بازدید به صورت 
جداگانه محاسبه شده و شامل افرادی اســت که در طول سال بیش از یک بار 
سفر کرده اند و همچنین افرادی که در یک سفر از چندین کشور بازدید کرده اند.

رشد چشمگیر  ورود گردشگران به هنگ کنگ و بانکوک
در میان شهرهای مورد بررســی، هنگ کنگ و بانکوک بیشــترین رشد تعداد 
بازدیدکنندگان ســالانه را به خود اختصاص داده اند، به طوری که هنگ کنگ با 
۲۴۹۵ درصد و بانکوک با ۱۴۲ درصد افزایش در ورود گردشگران مواجه بوده اند. 

این رشــد قابل توجه تا حد زیادی به دلیل بازگشــایی دیرهنگام این شــهرها 
 پس از همه گیری ویروس کووید -۱۹ اســت؛ بر اساس داده های جدیدتر نیز، 
هنگ کنگ به سرعت در حال رکوردشکنی و صدرنشینی در این فهرست است.

یکی از روندهای کلیدی مورد تأکید »یورومانیتور« در پی بازگشت گردشگری 
پس از بحران کووید -۱۹، مسئله گردشگری انبوه یا »اورتوریسم« است.

نادژدا پوپووا، یکی از مدیران ارشد مؤسســه »یورومانیتور اینترنشنال« در این 
باره می گوید: برخی مقاصد به منظور کاهش هجوم گردشــگران و حفاظت از 
میراث فرهنگی خود اقداماتی چون اعمــال محدودیت ها، وضع مالیات های 
ســنگین یا کاهش ظرفیت هتل ها را اجرا می کنند، در حالی که دیگر مقاصد، 
اســتراتژی هایی برای پراکندگــی گردشــگران از طریق معرفــی نقاط کمتر 

شناخته شده در پیش گرفته اند.
 او افــزود: گردشــگری انبوه که از دید بســیاری یــک چاقوی دولبه اســت، 
بر اهمیت پیاده سازی شــیوه های پایدار تأکید می کند تا گردشگری مسئولانه 
 جایگزین گردشگری انبوه شود و از این طریق محیط زیست و ساکنان محلی 

بهره مند شوند.

اقدامات مختلف شهرهای جهان در برابر هجوم گردشگران
گردشگری انبوه به چالشی جدی برای بسیاری از شهرهای جهان تبدیل شده 
است و مقامات هر شهر به روش های مختلف در تلاش برای مقابله با آن هستند. 
به عنوان مثال، شهر ونیز در ایتالیا برای کاهش تردد بیش از حد گردشگران، یک 

مالیات ۵ یورویی برای بازدیدکنندگان یک روزه وضع کرده است. همچنین در 
شهر فوجیکاواگوچیکو در ژاپن، مقامات محلی اقدام به ساخت دیواری کرده اند 
تا از مسدود شدن جاده توسط گردشگرانی که برای عکاسی از کوه فوجی متوقف 

می شوند، جلوگیری کنند.
این گزارش نشــان می دهد که با بازگشت گردشــگران بین المللی به مقاصد 
مختلف جهان پس از دوران همه گیری، لزوم مدیریت هوشمندانه تر و پایدارتر 
گردشــگری بیش از پیش احساس می شــود، از این رو اجرای سیاست های 
کاهش حجم گردشــگر در نقاط پرازدحام و هدایت آن ها به مقاصد جایگزین 

می تواند راهکاری برای بهبود کیفیت زندگی ســاکنان و کاهش تأثیرات منفی 
زیست محیطی باشد.

بر اســاس آخرین گزارش ســازمان جهانی گردشــگری، صنعت گردشگری 
بین المللی، سال ۲۰۲۳ را با رسیدن به 88 درصد سطح پیش از همه گیری کرونا 

و ثبت ۱.۳ میلیارد ورودی بین المللی به پایان رساند. 
انتظار می رود آزادسازی تقاضای متوقف شده، افزایش دسترسی های هوایی و 
پرقدرت شدن بازارها و مقاصد آسیایی، زمینه ساز بهبود کامل جریان گردشگری 

تا پایان سال ۲۰۲۴ باشد.

پربازدیدترین شهرهای جهان در ۲۰۲۳؛

استانبول رکورد پربازدیدها را شکست

 پنجشنبه ۱۷ آبان ۱۴۰۳ / ۵ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۷ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۲۰

مفاد آراء
8/179 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 

واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 
برابر راي شماره  140360302007004803 هيات  اول موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتي اراضي وســاختمانهاي فاقد سند رســمي مســتقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک 
فلاورجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقای مجيد خوشــرفتار فرزند فضل اله 
بشماره شناسنامه 2931 صادره از در یک قطعه زمين کشاورزی با کاربری اراضی مزروعی 
به مســاحت 2100 متر مربع پلاک  470   اصلی واقع در کلگون خریداری از مالک رسمی 

عباس نظری کلگونی فرزند حسين محرزگردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي ميشــود در صورتي 
که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از 
تاریخ انتشار اولين آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه این اداره تسليم وپس از اخذ رسيد 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایي تقدیم 
نمایند. بدیهي اســت در صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکيت صادر خواهد شد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/08/02                   

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/17
م الف: 1811861  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان

مفاد آراء
8/180 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 

واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 
برابر راي شماره  140360302007005280 هيات  اول موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 

ثبتي اراضي وســاختمانهاي فاقد سند رســمي مســتقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک 
فلاورجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقای رضا نصر آزادانی فرزند محمد بشماره 
شناسنامه 16 صادره از در 936/14 سهم مشاع از 3856/80 سهم ششدانگ یک قطعه زمين 
کشاورزی با کاربری اراضی مزروعی به مساحت 3856/80 متر مربع پلاک  386   اصلی واقع 

در قهدریجان خریداری از مالک رسمی محمد حسن زاده محرزگردیده است.
 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي ميشــود در صورتي 
که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از 
تاریخ انتشار اولين آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه این اداره تسليم وپس از اخذ رسيد 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایي تقدیم 
نمایند. بدیهي اســت در صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکيت صادر خواهد شد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/08/02                   

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/17
م الف: 1812098  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان

مفاد آراء
8/181 آگهي موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئين نامه قانون تعيين تکليف وضعيت ثبتي 

واراضي وساختمانهاي فاقد سند رسمي 
برابر راي شماره  140360302007005279 هيات  دوم موضوع قانون تعيين تکليف وضعيت 
ثبتي اراضي وســاختمانهاي فاقد سند رســمي مســتقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملک 
فلاورجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقــای مهدی طاهری قهدریجانی فرزند 
محمد بشماره شناسنامه 1100352953 صادره از در 661/79 سهم مشاع از 3352/71 سهم 
ششدانگ یک قطعه زمين کشاورزی با کاربری اراضی مزروعی به مساحت 3352/71  متر 

مربع پلاک  386   اصلی واقع در قهدریجان خریداری از مالک رســمی محمد حسن زاده 
محرزگردیده است.

 لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهي ميشــود در صورتي 
که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از 
تاریخ انتشار اولين آگهي به مدت دوماه اعتراض خود رابه این اداره تسليم وپس از اخذ رسيد 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض دادخواســت خود را به مراجع قضایي تقدیم 
نمایند. بدیهي اســت در صورت انقضاي مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکيت صادر خواهد شد . 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1403/08/02                   

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/08/17
م الف: 1812084  مظاهر عباسي قلعه شاهي رئيس ثبت اسناد و املاک فلاورجان

تحدید حدود اختصاصی
8/182 شــماره نامــه : 140385602024008527-1403/08/13 چون تحدید حدود 
ششدانگ یک باب خانه به مساحت 134/70 متر مربع به شماره  پلاک ثبتی  3101 فرعی 
از 4348 اصلی مفروزی از 296 فرعی از اصلی مرقــوم واقع در بخش 5 ثبت اصفهان که 
طبق پرونده ثبتی به نام مرضيه جوانمردی فرزند حيدر علی نسبت به چهار دانگ و مسعود 
کریمی فرزند رحمت اله نســبت به دو دانگ  در جریان ثبت است و به علت عدم حضور 
متقاضی ثبت به عمل نيامده اینک بنا به دستور قســمت اخير ماده 15 قانون ثبت و طبق 
تقاضای نامبرده تحدید حدود پلاک مرقوم در روز شــنبه مورخ 1403/09/10 ساعت 9 
صبح در محل شروع و به عمل خواهد آمد، لذا به موجب این آگهی به کليه مجاورین اخطار 
می گردد که در روز و ساعت مقرر در این آگهی در محل حضور یابند و اعتراضات مالکين 
یا مجاورین مطابق ماده 20 قانون ثبت از تاریخ تنظيم صورت مجلس تحدیدی تا 30 روز 

پذیرفته خواهد شد و طبق تبصره 2 ماده واحده قانون تعيين تکليف پرونده های معترضی 
ثبت معترضين ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسليم اعتراض به این اداره با تقدیم دادخواست 
 به مرجع ذیصلاح قضائی گواهی تقدیم دادخواســت را اخذ و به این اداره تسليم نمایيد. 
تاریخ انتشــار: 1403/08/17 م الف: 1820863 شــبان رئيس منطقه ثبت اسناد و 

املاک جنوب اصفهان
فقدان سند مالکیت

8/183 آگهــی فقدان ســند مالکيــت پــلاک 2988 فرعــی از 6  اصلــی بخش 4                                                                                                                                                
 مهدی صبائی فرزند محمدتقی باســتناد یکبرگ استشــهاد محلی کــه هویت و امضاء 
شهود رسما« گواهی شده مدعی است تمامت ششدانگ پلاک 2988 فرعی از 6 اصلی در 
گلپایگان بخش چهار که در دفتر الکترونيکــی 139820302010002382  بنام مهدی 
صبائی فرزند محمدتقی ثبت و سند صادر و تســليم گردید و طی شماره 688410 مورخ 
1392/05/27 در رهن بانک مسکن می باشد و معامله دیگری هم انجام نشده  است. نحوه 
گم شدن یا از بين رفتن سند: اسباب کشی ازبين رفته/ مفقود شده است چون در خواست 
صدور المثنی سند مالکيت نامبرده را نموده طبق تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئين نامه 
قانون ثبت مراتب آگهی می شــود که هر کس مدعی انجام معامله غيــر از آنچه در این 
آگهی ذکرشده( نسبت به آن یا وجود سند مالکيت مزبور نزد خود باشد از تاریخ انتشار این 
آگهی تا ده روز به این اداره مراجعه و اعتراض خود را کتبا« ضمن ارائه اصل سند مالکيت 
و سند معامله تســليم نماید تا مراتب صورت مجلس و اصل سند به ارائه مسترد گردد. اگر 
ظرف مهلت مقرر اعتراضی نرسد یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نشود المثنی سند 
 مالکيت مرقوم صادر و به متقاضی تسليم خواهد شد. تاریخ انتشار آگهی : 1403/08/17 
م الف: 1821480 محمد سلمانی مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک گلپایگان از طرف 

الهه نادری 

پروندهثبتجهانیمساجدایرانبهزودیبهیونسکوارسالمیشود

صدرنشینی اصفهان در سهمیه!



۶۶ شعبه »دادگاه صلح« در اصفهان راه اندازی شد
۶۶ شعبه »دادگاه صلح« در ۳۷ حوزه قضایی استان اصفهان با حضور رئیس مرکز توسعه حل اختلاف 

قوه قضاییه روز سه شنبه راه اندازی شد.
به  گزارش »ایرنا«، از این تعداد شعبه دادگاه صلح،  ۴۵ شعبه در شهرستان ها و ۲۱ شعبه در مرکز استان 

افتتاح شد.  
 رئیس مرکز توسعه حل اختلاف قوه قضاییه در این آیین هدف از تأسیس دادگاه صلح را حل و فصل 
ریشه ای دعاوی به کمک شورای حل اختلاف دانست و گفت: مهمترین اقدامی که در این دادگاه ها 

انجام می شود ایجاد سازش پایدار به منظور حل اختلافات حقوقی، کیفری و خانواده است.  
 حجت الاسلام والمسلمین هادی صادقی یکی از نوآوری ها در قانون جدید شورای حل اختلاف را حل 
اختلاف بین محاکم و دادگاه های صلح در مراجع اســتانی عنوان کرد و افزود: از این پس اگر میان 
شعب محاکم با خود یا با شعب دادگاه صلح اختلافی پیش آید نیازی به ارجاع موضوع به دیوان عالی 

کشور نیست و در مراجع استانی قابل حل است و این مسئله باعث تسریع در رسیدگی ها می شود.  
 وی اظهار کرد: یکی دیگر از نوآوری های این قانون، صدور گزارش اصلاحی توسط شورای حل اختلاف و 

امکان اعتراض طرفین دعوی و شخص ثالث به این گزارش در شعب دادگاه صلح است.  
 رئیس مرکز توسعه حل اختلاف قوه قضاییه همچنین امکان صدور گزارش اصلاحی در امور کیفری 
و اخذ رضایت شــاکی با حفظ حقوق قانونی و تکالیف طرفین با ضمانت اجرایی متناسب را از دیگر 
نوآوری های این قانون ذکر کرد.    حجت الاسلام  صادقی بر لزوم داشتن نگاه سازشی قضات به پرونده ها 
تأکید کرد و گفت: همه قضات از جمله قضات دادگاه صلح و دیگر قضات باید نگاه سازشی  به پرونده ها 
را تقویت و در همه مراحل از رسیدگی تا اجرا از ظرفیت شورای حل اختلاف استفاده کنند.    وی یادآور 
شد: اگر  وکیلی در ایجاد صلح و سازش  مانع ایجاد کند، او مرتکب تخلف انتظامی شده است و می توان 
موضوع را در دادگاه انتظامی وکلا پیگیری کرد زیرا طبق قانون، وکلا موظف اند هم در ابتدا و هم حین 

رسیدگی، در راه ایجاد صلح و سازش بکوشند.    
رئیس کل دادگستری اســتان اصفهان نیز گفت:  پس از تأسیس شورای حل اختلاف، یکی دیگر از 
تأسیسات مبارکی که در قوه قضاییه ایجاد شد، دادگاه صلح است که بی تردید برکات بسیاری هم برای 

مجموعه قضایی و هم برای مردم به همراه خواهد داشت. 
حجت الاسلام والمسلمین اسدا... جعفری افزود:  دادگستری اصفهان با وجود کمبودهای زیاد در حوزه 
نیروی انسانی، کادر اداری و به ویژه کادر قضایی، امکانات و فضای اداری، تمام تلاش  خود را معطوف 
به راه اندازی شعب دادگاه صلح کرد به نحوی که مصداق کار جهادی را در نحوه افتتاح این شعب قابل 
مشاهده است.   وی با اشاره به افتتاح ۶۶ شــعبه دادگاه صلح در حوزه های قضایی استان گفت: در 
مرحله بعد مقرر شده است که ۱۴ شعبه دیگر دادگاه صلح در مرکز استان نیز افتتاح شود تا تعداد آنها در 
مرکز استان به ۳۵ شعبه برسد.   جعفری با اشاره به فعالیت ۳۲۳ شعبه شورای حل اختلاف در استان 
گفت: در هفت ماهه سال جاری حدود ۱۶۸ هزار فقره پرونده وارد شورای حل اختلاف و در همین مدت 
حدود ۱۷۸ هزار فقره پرونده در شعب این شورا مختومه شد که بیانگر نرخ رسیدگی ۱۰۴ درصدی است.  

 وی، آمار صلح و سازش در پرونده های شورای حل اختلاف استان را ۳۳.۵ درصد اعلام کرد و گفت: 
از ۱۷۸ هزار پرونده حدود ۶۰ هزار فقره به صلح انجامید که این عدد معادل ۳۳.۵ درصد اســت و با 

برنامه ریزی  انجام شده، امیدواریم این رقم افزایش یابد.   
حجت الاسلام جعفری تعداد ورودی پرونده ها به بخش اجرای احکام شورای حل اختلاف در هفت 
ماه سال جاری را نیز حدود ۲۸ هزار فقره اعلام کرد و افزود: اکنون ۱۶ شعبه حل اختلاف در ۱۲ زندان 
استان فعال است که با تلاش آنها۱9۳۳پرونده به ســازش ختم و به آزادی ۷۵۷ محکوم و اخذ ۱۸ 
رضایت قطعی در پرونده های قتل منجر شده است.   رئیس دستگاه قضایی استان اصفهان همچنین 
از راه اندازی کانون داوران حرفه ای استان در آینده  نزدیک خبر داد و گفت: تاکنون ۱۲9 پروانه داوری 
حرفه ای و ۱۲۸ پروانه میانجیگری در استان اصفهان صادر شده است.    وی با اشاره به آمار سه حوزه 
قضایی برتر استان در زمینه صلح و سازش گفت: حوزه قضایی کَروَن، هرند و گلپایگان به ترتیب با آمار 

۶9، ۶۶ و ۵۷ درصد صلح و سازش، سه حوزه برتر استان به شمار می آیند . 

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: معوقات پارسال پرســتاران که از مهرماه گذشته باقی مانده بود، 
پرداخت شده و فقط معوقات امسال آنان باقی مانده است. به گزارش »ایمنا«، محمدرضا ظفرقندی در جلسه 
شورای عالی نظام پرستاری که با حضور رئیس مجلس شورای اسلامی برگزار شد، عشق، صبوری و دلسوزی را 
از خصایص ویژه پرستاران دانست و گفت: پرستاران همواره پذیرای بیماران هستند و به شغل خود می بالند. وزیر 
بهداشت همه جامعه پزشکی را از بهورزان گرفته تا پرستاران و پزشکان را یک تیم معرفی کرد که کار گروهی انجام 
می دهند و افزود: گاهی نقش پرستاران از پزشکان بیشتر است اما آنطور که باید و شاهد به آنها توجه نمی شود 
و امروز کاری که باید انجام دهیم این است که جایگاه پرستاری را به جایگاه رفیع بین المللی خود برسانیم. وی 
در ادامه با بیان اینکه کاهش تعداد پرستاران باعث کاهش رضایتمندی مردم می شود، عنوان کرد: این در حالی 
است که هدف اصلی ما رضایتمندی مردم است تا تنها درد آنها، درد بیماری باشد لذا از نخستین روز ورود خود به 
وزارت بهداشت تلاش کردم رفع دغدغه های این حوزه را مد نظر قرار دهیم. ظفرقندی با اشاره به محدودیت های 
تأمین منابع و اعتبارات، بیان کرد: با این حال اقداماتی را طــی دو ماه اخیر انجام دادیم که یکی از آنها رفاهیات، 
فرمول پرداخت اضافه کاری و کمبود نیروی پرستار بود. وزیر بهداشت ادامه داد: در دولت چهاردهم تمام تلاش 
خود را با همراهی رئیس جمهور به کار بستیم تا دغدغه پرستاران کاهش یابد. این عضو کابینه چهاردهم با اشاره به 
تلاش های صورت گرفته در وزارت بهداشت برای پرداخت معوقات جامعه پرستاری، گفت: کمک های قابل توجهی 
به دانشگاه ها شد و تلاش کردیم بخشی از معوقات پرستاران را که از مهرماه سال گذشته مانده بود، پرداخت کنیم 

و فقط معوقات فروردین تا کنون مانده است.

مجوز استخدام پرستاران صادر شود
حسینعلی شهریاری، رئیس کمیسیون بهداشــت و درمان مجلس نیز در این نشســت خواستار صدور مجوز 
استخدام ۲۵ هزار پرستار شد و گفت: قوانین مربوط به سازمان نظام پرستاری در مجلس تصویب شده است اما 
میزان اجرای آن به دولت ها برمی گردد؛ قانون ارتقای بهره وری و کاهش ساعت کاری را به این دلیل تصویب کردیم 
که پرستاران نمی توانند سه شیفت پشت سر هم کار کنند. وی افزود: پرستاران هم به لحاظ جسمی و هم روحی 
دچار آسیب می شوند علت این است که با کسانی سر و کار دارند که بیمار هستند و هم خود بیمار وضعیت خوبی 
ندارد و هم همراهانش دچار مشکل هستند. نماینده مردم زاهدان در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: ما دچار 
مشکل کمبود شدید پرستار هستیم؛ در دانشگاه علوم پزشکی زاهدان به ازای هر تخت ۰.9 پرستار داریم که اگر 

بحث مرخصی زایمان ها را نیز اعمال کنیم و در نظر بگیریم به ۰.۷ پرستار به تخت بیمارستانی می رسد. شهریاری با 
بیان اینکه در پرداخت نیز 9 تا ۱۰ ماه عقب ماندگی وجود دارد، افزود: بسیاری از کسانی که در شهرستان استخدام 

می شوند به سوی کلانشهرها سرازیر می شوند.

اجرای قانون تعرفه گذاری موجب خوشحالی پرستاران نشد
شهریاری خاطرنشان کرد: قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری ۱۴ سال پیش تصویب شد و مجلس اعتبارات 
خوبی در نظر گرفت اما متأسفانه وزارت بهداشت و درمان نتوانست پرداختی ها را به خوبی مدیریت کند؛ یعنی 
تعرفه پرستاری نه تنها باعث خوشحالی پرستاران نشد بلکه باعث بروز تبعیض هایی شد که دائم به مجلس نیز 
گلایه می کردند. شهریاری گفت: در خصوص پرداخت ها دولت می گوید هفت همت از محل مالیات ارزش های 
افزوده پرداخت شود در حالی که حتی یک ریال از این منبع نباید برای پرداخت کارانه و اضافه کار استفاده شود. 
وی ادامه داد: وقتی منابع تأمین می شود باید از جایی که برای آن تعیین شده خرج شود؛ گفته می شود که باید از 
درآمدهای اختصاصی به پرستاران داده شود در حالی که در برخی دانشگاه ها چند هزار میلیارد تومان بدهی دارند.

۱۴۰ تا ۱۸۰ هزار پرستار کمبود داریم
رئیس کمیسیون بهداشت مجلس گفت: ما نتوانستیم مشکلات جامعه پرســتاری را آن طور که شایسته این 
جامعه است برطرف کنیم زیرا کمبود منابع داریم. شهریاری با بیان اینکه حدود ۱۴۰ تا ۱۸۰ هزار کمبود پرستار وجود 
دارد، افزود: نمی شود با پرستار شرکتی، طرحی و قراردادی مشکل کمبود را حل کنیم و باید فکری اساسی در این 
خصوص شود. وی اظهار کرد: مردم انتظار دارند که در حوزه سلامت رضایتمندی از خدمات بهتر شود و اکنون که 

فصل بودجه است، امیدواریم منابعی را برای رفع مشکلات حوزه پرستاری در نظر بگیرند.

صدای اعتراض پرستاران را به مسئولان منتقل کردیم
رئیس کل سازمان نظام پرستاری نیز در این نشست گفت: این سازمان در جریان اعتراضات پرستاران صدای آنان 
را به مسئولان منتقل کرد، افزود: امیدواریم مسئولان به خواسته های پرستاران توجه کنند تا رضایتمندی شغلی در 
بین این گروه فعال حوزه سلامت ایجاد شود. احمد نجاتیان افزود: ۳۰۰ هزار پرستار با توانمندی های بسیار گسترده 
در کشور داریم درحالی که نقش پرستار اکنون صرفاً در بیمارستان ها و مراکز درمانی تعریف شده است. نجاتیان 
بیان کرد: انتظار داریم قانون سازمان نظام پرستاری پس از ۲۰ سال اصلاح شود تا در کنار وزارت بهداشت به نظم 
بخشیدن به حوزه پرستاری کمک کند. امروزه در حوزه مراقبت ها در بخش های خصوصی دچار اشکال هستیم و 

به دلیل کمبود پرستار افرادی که غیر پرستار هستند در بخش خصوصی به کارگیری می شوند.

هیچ نظارتی بر خدمات پرستاری در منزل وجود ندارد
نجاتیان گفت: در حوزه مراقبت پرستاری در منزل هیچ نظارتی در سطح منازل وجود ندارد زیرا وزارت بهداشت این 
امکان را ندارد که بر ارائه خدمات در منازل نظارت کند اما سازمان نظام پرستاری این ظرفیت را دارد که در کنار وزارت 
بهداشت این نظارت را انجام دهد. وی با اشاره به اینکه در نظام پزشکی امضای الکترونیک در نظر گرفته شده اما 
در نظام پرستاری این مسئله مغفول مانده است، یادآور شد: در برنامه هفتم توسعه آمده که برخی از وظایف وزارت 
بهداشت مانند صلاحیت حرفه ای را به عهده بگیریم. نجاتیان گفت: سازمان نظام پرستاری این آمادگی را دارد که 
با در نظر گرفتن محدودیت ها و مشکلات کشور گلایه های برحق پرستاران را مطرح و مشکلات آنها را برطرف کند 

تا افزایش رضایتمندی پرستاران منجر به رضایتمندی بیماران نیز بشود.

اخبار جامعه
 پنجشنبه ۱۷ آبان ۱۴۰۳ / ۵ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۷ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۲۰

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری 
اســتان اصفهان با بیــان اینکه نوجوانــان و جوانان 
زیادی قربانــی گروه های مختلف به ویــژه در حوزه 
فضای مجازی، مصرف دخانیات، الکل و مواد مخدر 
شده اند، گفت: امن ترین افراد برای در میان گذاشتن 
مســائل و مشــکلات ابتدا خانواده و سپس اولیای 
مدرسه هستند. به نقل از پایگاه اطلاع رسانی معاونت 
اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان 
اصفهان، محمد محســنی با بیان اینکه زنگ قانون 
ســال تحصیلی جدید هم زمان با روز دانش آموز در 
دبیرستان پسرانه امام محمد باقر )ع( شهر اصفهان 
نواخته شــد، اظهار کرد: مطالبی در زمینه چالش ها، 
آسیب های اجتماعی، جرایم و مجازات های قانونی 

مربوط به حوزه دانش آموزی بیان شد. وی با اشاره به 
جرایم مرتبط با فضای مجازی، مواد مخدر، استفاده 
از سلاح سرد، ضرب و جرح و خطرات و آسیب های 
مربوط به این گونه جرایم، خطــاب به دانش آموزان 
افزود: شما جوانان و نوجوانان باید مهارت نه گفتن را در 
خود تقویت کنید، بسیاری اوقات با پدیده ها و مواردی 
روبه رو می شوید که ساده از کنار آن ها عبور می کنید، در 
حالی که نمی دانید با یک اقدام کوچک ممکن است 
از منظر قانونی نتایجی حاد و خطرناکی در پی داشته 
باشد. معاون اجتماعی و پیشــگیری از وقوع جرم 
دادگستری استان اصفهان با بیان اینکه نوجوانان و 
جوانان زیادی داریم که قربانــی گروه های مختلف 
به ویژه در حوزه فضای مجــازی، مصرف دخانیات، 

الکل و مواد مخدر و به تبع آن درگیر مســئولیت های 
حاد کیفری آن شده اند، عنوان کرد: مراقب باشید به 
هیچکس باج ندهید، زیرا بسیاری از قربانی شدن ها 
نتیجه باج دادن بوده است و درواقع باج دادن زمینه ای 
برای قربانی شــدن و درگیری بیشــتر در مســائل، 
موضوعات و معضلاتی جدید می شود. محسنی ضمن 
تأکید بر اینکه امن ترین افراد برای در میان گذاشتن 
مســائل و مشــکلات ابتدا خانواده و سپس اولیای 
مدرسه هستند، گفت: اگر نوجوانان علاوه بر خانواده 
و مدرســه از چترهای حمایتی نظیــر اورژانس های 
اجتماعی بهزیستی )۱۲۳( و دفاتر حمایت از اطفال 
 و بانوان در دادگســتری اســتفاده کنند، به طور قطع 

این گونه مشکلات پیش نخواهد آمد.

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری استان اصفهان مطرح کرد

زنگ قانون فرصتی برای آگاه سازی قضایی دانش آموزان

پرداخت ۳۷ میلیارد تومان 
تسهیلات مشاغل خانگی

مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار 
و رفاه اجتماعی استان اصفهان گفت: تاکنون 
بیش از ۱۳۵ میلیارد تومان تسهیلات مشاغل 
خانگی برای اســتان در نظر گرفته شده که تا 
کنون ۳۷ میلیــارد تومان آن بــه کارآفرینان 
پرداخت شــده و درصدد هســتیم بقیه هم تا 

پایان سال جذب شود.

رئیس سازمان عقیدتی- سیاسی فرماندهی انتظامی استان اصفهان:

پلیس ایران مظلوم اما مقتدر است
رئیس سازمان عقیدتی- سیاسی فرماندهی انتظامی استان اصفهان گفت: پلیس ایران یک نهاد 

مقتدر اما مظلوم است و نسبت به پلیس سایر کشورها رفتار متفاوتی دارد. 
به گزارش »تسنیم«، سیدجعفر بابایی در نشست خبری با اصحاب رسانه ضمن گرامیداشت یاد و 
خاطره همه شهدای اسلام به ویژه شهید نیلفروشان به تشریح ماهیت سازمان عقیدتی سیاسی 
فرماندهی انتظامی پرداخت و گفت: ســازمان عقیدتی-  سیاسی نهاد مقدسی است که به فرمان 
امام راحل)ره( در ابتدای انقلاب تأسیس شــد؛ البته در دوران این نهاد به نام عقیدتی- سیاسی 
شناخته نمی شد و تا قبل از ادغام شهربانی و ژاندارمری اسامی مختلفی داشت اما در سال ۱۳۷۰ 
که نیروی انتظامی به شکل کنونی درآمد، این نهاد نیز به عنوان سازمان عقیدتی- سیاسی تثبیت 
شد. وی با بیان اینکه رسالت سازمان عقیدتی _سیاسی، کار فرهنگی است، افزود: مأموریت نهاد 
عقیدتی_سیاسی رشــد و گسترش فرهنگ و ارزش های اســلامی و انقلابی در نیروی انتظامی و 
سازمان های وابسته به آن بر اساس معیارها و ارزش های اسلامی و رهنمودها و فرامین مقام معظم 
رهبری اســت و تمام کارکنان پلیس وخانواده های آنها و سربازان وظیفه در دایره مخاطبان ما قرار 
دارند. رئیس عقیدتی- سیاسی فرماندهی انتظامی اســتان خاطرنشان کرد: عقیدتی_سیاسی 
در چهار محور کلی فعالیت می کنند و شــامل مباحث مهارتی و آموزشــی، تبلیغاتی و الگوبخشی، 
سیاســی و بصیرت افزایی و مباحث صیانتی و مکتبی نیروهای انتظامی می شود؛ هدف سازمان 
عقیدتی- سیاسی تربیت پلیس در تراز جامعه اســلامی و قرآنی است و ما برای تحقق بخشیدن 
به این رسالت فعالیت می کنیم. وی در پاسخ به ســئوال »تسنیم« مبنی بر اینکه با توجه به تغییر 
جو حاکم بر جامعه در طول ۴۵ سال گذشته، نوع فعالیت های سازمان عقیدتی- سیاسی نسبت 
به اول انقلاب چقدر تغییر کرده است؟ گفت: نهاد عقیدتی- سیاسی یک سازمان پیشرو، انقلابی، 
بصیر و متدین است و مقام معظم رهبری از روند روبه رشد این سازمان رضایت دارند و روایت ایشان 
مدال افتخار ماست؛ ماهیت کار فرهنگی به روز بودن آن است و از طرفی همان طور که گفتم بخشی 
از وظایف ما شامل مباحث سیاسی، بصیرت افزایی و مهارتی می شود؛ پلیس نیز بخشی از همین 
جامعه است و با توجه به شرایط روز برای نیازهای کارکنان و خانواده های آنها برنامه ریزی می کنیم. 
بابایی با بیان اینکه آموزش رفتار حکیمانه پلیس با مردم مطالبه مقام معظم رهبری و بســیاری 
از مردم است، گفت:کلانتری ها بیشترین ســطح تماس را با مردم دارند و به توجه به این موضوع 
مشاورین مذهبی به کلانتری ها فرستاده می شوند تا به نیروها آموزش دهند و بر اساس این طرح 
تاکنون حدود ۲۴ نفر استخدام و در کلانتری های هدف به کار گماشته شده اند و ان شاءا...که این 
طرح در همه کلانتری ها پیاده خواهد شــد. وی با تأکید بر اینکه هنر سازمان خنثی کردن برخی از 
شبهاتی است که مطرح می شود، افزود: گاهی اوقات در سطح جامعه شبهاتی مطرح می شود که ما 
این مباحث را جمع آوری می کنیم و در قالب  جلسات پرسش و پاسخ، نمایش کلیپ های مختلف 
و برگزاری جلسات نهضت روشنگری به آنها پاسخ می دهیم. رئیس سازمان عقیدتی- سیاسی در 
پاسخ به سئوال یکی از خبرنگاران پیرامون برخورد برخی از نیروهای پلیس، گفت: ما مدعی نیستیم 
که فعالیت پلیس بدون اشکال نیست اما برخورد پلیس با مردم بسیار حکیمانه و صبورانه است، 
نیروی انتظامی در طول سال حدود ۱۰۰ شهید را به کشور تقدیم می کند تا امنیت مردم تأمین شود 
و کسی جسارت تعرض به مردم را نداشته باشد و حتی پرســنل پلیس در کرونا با تهیه بسته های 
معیشتی تلاش کردند حامی مردم و نیازمندان باشند. وی یادآور شد: برخی ها به دنبال جریان سازی 
علیه پلیس هستند و عامدانه و با پیوست رسانه ای وارد درگیری با پلیس و فضاسازی علیه پلیس 
می شوند تا خوراک رسانه های معاند را تأمین کنند تا شــبهات و جریان سازی های دشمنان علیه 
پلیس و امنیت کشور را رقم بزنند و پلیس هم تلاش کرده  اســت تا مانع موفقیت این جریانات و 
افراد بشود و استاندارد سازی رفتار پلیس همیشــه در دستور کار بوده است . وی تأکید کرد: باز هم 
می گویم که استانداردسازی رفتار پلیس همیشه در دســتور کار قرار داشته و خواهد داشت و این 

مهم را با قدرت پیگیری می کنیم.

عکس خبر

خبر روزبا مسئولان

سکان مدیریت محیط زیست استان 
اصفهان به دست یک بانوی کرمانی 

سپرده شد

 »اصفهانی نبودن« 
 اصل محبوب برای 
 انتخاب کنندگان!

برای نخستین بار در اصفهان، مدیریت اداره 
کل حفاظت محیط زیست استان به یک بانو 

سپرده شد.
به گزارش خبرنگار »مهــر«، طی حکمی از 
سوی شینا انصاری، رئیس سازمان حفاظت 
محیط زیســت، مرجان شــاکری به عنوان 
سرپرســت حفاظت محیط زیســت استان 
اصفهــان منصوب شــد. مرجان شــاکری 
نخستین بانویی است که سکاندار مدیریت 
حفاظــت محیط زیســت اســتان اصفهان 
می شود. از ســال ۱۳۵۰ با شروع به کار اداره 
حفاظت محیط زیســت در اصفهان، طی ۱۲ 
دوره مدیریتــی، آقایــان مدیریت حفاظت 

محیط زیست این استان را برعهده داشتند.
شاکری سیزدهمین مدیرکل محیط زیست 
اســتان اصفهان اصالتاً اهل کرمــان بوده و 
دارای مدرک تحصیلی کارشناســی ارشــد 
مدیریت محیط زیســت اســت. وی که از 
مدیــران متخصص و باســابقه حال حاضر 
سازمان حفاظت محیط زیست است از اوایل 
دهه ۸۰ به عنوان کارشــناس محیط زیست 
طبیعی وارد محیط زیست استان کرمان شد. 
شاکری در آن ســال ها تنها بانوی محیط بان 
ایرانی بود که برای حفاظت از طبیعت جلوی 
تخلــف زنــان شــکارچی را می گرفت. وی 
همچنین کارشناس مسئول بررسی آلودگی 
آب و خــاک و نیــز معاونت فنــی و محیط 
انسانی اداره کل محیط زیست کرمان را طی 
ســال های ۱۳9۳ تا ۱۳9۷ در کارنامه کاری 
خود دارد. دبیر کارگروه مدیریت پســماند و 
نماینده اداره کل محیط زیســت در کارگروه 
حفاظت منابع آب شرب استان کرمان از دیگر 

سوابق اوست. 
شاکری از سال ۱۳9۷ تا ۱۴۰۱ به مدت چهار 
سال مدیرکلی حفاظت محیط زیست کرمان 

را برعهده داشت.

رئیس مرکز پیش بینی و مخاطرات جوی اداره کل هواشناسی استان اصفهان گفت: بیشترین بارندگی استان در شبانه روز منتهی به چهارشنبه با ۸ میلی متر در 
گلپایگان ثبت شده است. 

لیلا امینی در گفت  و گو با »ایرنا« افزود: پس از گلپایگان، خوانسار با ۶، فریدونشهر با ۳.۴، اســلام آباد موگویی با ۱.۴، چادگان با ۱.۲ و سمیرم با ۰.۱ میلی متر 
بارندگی دارای بیشترین بارش ثبت شده بودند. وی ادامه داد: این سامانه در زمان حاضر از استان خارج شده و جو به نسبت پایداری در استان استقرار دارد. رئیس 
مرکز پیش بینی و مخاطرات جوی اداره کل هواشناسی استان اصفهان اظهار کرد: موج گذرایی برای روزهای پنجشنبه و جمعه )امروز و فردا( در مناطق غربی و 
حتی مرکزی استان پیش بینی می شود که با رشــد ابر، وزش باد و احتمال بارش های خفیف و پراکنده در برخی مناطق همراه خواهد شد.وی گفت: بیشترین 
سرعت وزش باد و تندباد لحظه ای در استان با ۸۰ کیلومتر بر ساعت از شهرستان نایین گزارش شد و سرعت وزش باد در شهر اصفهان هم به ۷۲ کیلومتر بر ساعت 
رسید. وی گفت: دمای کلانشهر اصفهان در گرم ترین ساعت شبانه روز منتهی به ۱۶ آبان به ۲۴ و در خُنک ترین ساعات به ۱۰ درجه سانتیگراد رسید. امینی افزود: 

خوروبیابانک با ۳۲ و میمه با منفی یک درجه سانتیگراد به ترتیب گرم ترین و سردترین نقاط استان در این مدت بودند.

بیشترین بارندگی استان اصفهان در گلپایگان ثبت شد

عکس: ایرنا

وزیر بهداشت:

معوقات سال گذشته پرستاران پرداخت شده است



اولین اردوی تیم ملی هندبال مردان ایران از ۹ تا ۱۴ آبان زیر نظر رافائل کاستیو، سرمربی اسپانیایی انجام شد و حالا ملی پوشان برای برگزاری دیدارهای دوستانه 
ایران را به مقصد عراق ترک کردند. ملی پوشان هندبال در این سفر قرار است دو دیدار دوستانه با تیم ملی هندبال مردان عراق در شهر نجف داشته باشند.

میلاد قلندری، ملی پوش هندبال ایران در گفت و گو با »ایسنا« اظهار کرد: این اولین اردوی تیم ملی است. تعداد کمی از بازیکنان لژیونر هستند که در عراق به تیم 
اضافه می شوند و ترکیب کامل خواهد شد. با توجه به اینکه یک سال و نیم تا مسابقات قهرمانی آسیا باقی مانده، زمان کافی داریم تا روند آماده سازی تیم را به 
خوبی پیش ببریم و نتیجه مطلوبی در مسابقات آسیا بگیریم. قلندری در مورد حضور رافائل در تیم ملی گفت: رافائل فردی مهربان و با تجربه است. او چند سال 

پیش نیز در ایران حضور داشت و یکی از بهترین نتایج تاریخ هندبال ایران را به دست آورد. 
او مربی خوب و با دانشی است و می تواند خیلی به هندبال ما کمک کند. امیدواریم با کمک او بتوانیم نتایج خوبی بگیریم. وی افزود: این اولین سالی است که 
یک سال قبل از مسابقات آسیا اردوهای مداوم داریم. این نشان می دهد که برنامه ریزی خوبی برای مسابقات قهرمانی آسیا در نظر گرفته شده است. ما زمان 
داریم که اردوهای متعددی هم در داخل ایران و هم در خارج از کشور داشته باشیم. مطمئنم با این روندی که فدراسیون در پیش گرفته می توانیم نتیجه خوبی در 

آسیا بگیریم و در آسیا دوباره هندبال را بالا ببریم.

رافائل خیلی می تواند به هندبال ایران کمک کند

آنچلوتی در لبه پرتگاه
سرمربی رئال مادرید بعد از ۴2 بازی بدون باخت »سقوط آزاد را تجربه می کند«. به گزارش »فارس«، 
»کابوس ادامه دارد«، این تیتر یک گزارش چهارشنبه نشریه مارکا اسپانیا از شکست تلخ رئال مقابل 
میلان است. رئال بعد از ۴2 بازی بدون باخت، دو شکست بزرگ ۴ بر صفر و 3 بر یک به ترتیب مقابل 
بارسلونا و میلان کسب کرده تا بزرگ ترین باخت های متوالی آنچلوتی روی نیمکت رئال ثبت شود. 
سه شنبه شــب دیدار رئال و میلان در مرحله گروهی لیگ قهرمانان اروپا برگزار شد. رئالی ها در این 
بازی با عملکردی ضعیف مقابل روسونری با نتیجه 3 بر یک شکست خوردند. نشریه آس دیگر رسانه 
اسپانیایی می نویسد که »آنچلوتی در لبه پرتگاه قرار دارد« و برای فرار از سقوط باید کاری انجام دهد. 

پروژه اخراج نیمار از عربستان کلید خورد
»مدیریت الهلال به دنبال فروش نیمار«، این اظهارات ولید الفراج، مجری مشــهور عربســتانی از 
احتمال خط خوردن ستاره برزیلی از لیست بازیکنان الهلال بعد از مصدومیت مجدد است. به گزارش 
»فارس«، نیمار با دستمزد ۱00 میلیون یورو گران ترین بازیکن الهلال است اما برای مدت ۴00 روز به 
دلیل مصدومیت خانه نشین بوده است. ستاره برزیلی در بازی هفته گذشته الهلال با استقلال بعد از 
بیش از یک سال دوری در دقیقه 58 بازی وارد زمین شد ولی دوباره مصدوم شد و در دقیقه 87 مجبور 
به ترک زمین شد. بر اساس گزارش شبکه العربیه، مدیریت باشگاه الهلال از مصدومیت مجدد نیمار 
عصبی شدند و »در پنجره نقل وانتقالات زمستانی می خواهد این بازیکن را از لیست تیم کنار بگذارند«.

اولدترافورد فعلًا تخریب نمی شود
مالک جدید منچســتریونایتد و مدیرانی که به تازگی در این باشگاه انتخاب شده اند مدتی پیش به 
صورت رسمی اعلام کردند که قصد دارند ورزشگاه جدیدی را برای این تیم بسازند و گزینه بازسازی 
اولدترافورد به عنوان ورزشگاه قدیمی و محبوب شیاطین سرخ هم روی میز بود. به گزارش »ورزش 
سه«، هیئتی شامل گری نویل به عنوان کاپیتان سابق یونایتد و همچنین اندی برنام به عنوان شهردار 
منچستر و لرد کو که نقش مهمی را در برگزاری المپیک 20۱2 لندن ایفا کرده بود قرار بود که تا پایان ماه 
آینده میلادی نظر نهایی در این باره را اعلام کنند. اما حالا خبر رسیده که تصمیم نهایی درباره بازسازی 
ورزشگاه تاریخی این باشگاه یا ساخت ورزشگاه جدید با ظرفیت ۱00 هزار نفر که قرار بود به ومبلی شمال 
انگلیس مشهور شود تا بهار سال آینده اتخاذ نخواهد شد. گفته می شود سر جیم راتکلیف و سایر مدیران 
یونایتد به دنبال پیدا کردن زمینی بسیار بزرگ هستند که بتوانند این ورزشگاه را در مرکز آن بسازند و 

همچنین از ظرفیت های اطراف آن هم استفاده کنند.

پایان طلسم 8 ساله شاگردان گواردیولا
دو تیم منچسترسیتی و اسپورتینگ لیسبون در جریان هفته چهارم رقابت های لیگ قهرمانان اروپا به 
مصاف یکدیگر رفتند که این بازی در وقت قانونی با نتیجه غیرقابل تصور ۴ بر ۱ به سود میزبان پرتغالی 

به پایان رسید.
 شاگردان گواردیولا در حالی این شکســت را تجربه کردند که در دو بازی پیشین خود در رقابت های 
داخلی نیز مغلوب برنموث و تاتنهام شده بودند. پیش تر نیز این اتفاق برای منچسترسیتیِ گواردیولا 
افتاده بود که به 8 فصل قبل مربوط می شد؛ تیم افســانه ای این سرمربی اسپانیایی که در آن فصل 
توانســته بود با قهرمانی در »لیگ برتر انگلیس«، »جام حذفی« و »لیگ کاپ« ســه گانه داخلی را 
تصاحب کند در سه بازی متوالی و دربرابر لیورپول و منچسترسیتی و مجدداً لیورپول شکست خورده 
بود. حال باید دید منچسترسیتی که با گواردیولا هرگز متحمل ۴ شکست نشده و این روزها با 23 امتیاز 
در جایگاه دوم لیگ جزیره و در تعقیب لیورپول صدرنشین است، می تواند دوباره به روزهای دلخواه 

هواداران خود بازگردد یا خیر؟

خبر روز

آخرین خبر در مورد حضور 
رونالدو در ایران

لیگ نخبگان آســیا در حال برگزاری است و 
آخرین نتیجه نمایندگان ایرانی شکست 3 
گله آبی های پایتخت مقابل الهلال عربستان 
و تساوی ۱-۱ پرسپولیس مقابل الغرافه بود 
که این تساوی هم دســت کمی از شکست 
نداشت. به گزارش »ورزش سه«، قرمزهای 
پایتخت در مقابل الغرافه میزبان بودند و به 
دلیل لغو میزبانی، نتوانستند از ظرفیت کامل 
یار دوازدهم خود اســتفاده کنند. البته این 
موضوع در مورد اســتقلال هم صادق است 
و این تیم با تکیه به هواداران پرشــمار خود 
مقابل النصر با یک گل شکســت خورد؛ این 
در حالی است که میزبانی در این بازی باعث 
رقم خوردن نتیجــه دیگری به ضرر آبی های 

پایتخت شد.
مســابقات لیگ نخبگان آســیا اولین دوره 
خود را تجربه می کند و حضور سرخابی ها در 
اولین دوره نخبگان آسیا و میزبانی در امارات 
یادآور خاطرات خوبی برای هواداران فوتبال 
نخواهد بــود. البته این موضــوع چندین بار 
با واکنش های مســئولان عالی رتبه ورزش 
مثل وزیر ورزش همراه بود و احمد دنیامالی 
چندین بار در خصوص رایزنی ها برای بازگشت 
میزبانی ها به کشــور صحبت کرد؛ موضوعی 
که البته بــا پیگیری ها نشــان دهنده ادامه 
این مسیر اســت چرا که برگزاری بازی های 
تیم های ایرانی برابر حریفان در کشــورمان 
در ســال 202۴ میلادی اتفاق نخواهد افتاد 
و احتمالًا از سال آینده میلادی یعنی 2025 
)دی و بهمن ماه سال جاری( باید در انتظار 
 AFC این موضوع باشیم. شنیده می شود که
ابلاغیه میزبانــی تیم های کشــورمان را در 
آذرماه به دست مسئولان ورزش می رساند اما 
این موضوع بعد از بررســی های AFC ادامه 
خواهد یافت و این فرایند حدود 2 ماه زمان 
می برد. کنفدراسیون فوتبال آسیا بنا دارد تمام 
شرایط را بررسی کند و در صورت فراهم بودن 
همه موارد، ژانویــه 2025 میزبانی تیم های 
باشگاهی و ملی به کشــورمان بازمی گردد و 

بازی در زمین ثالث منتفی خواهد شد.

فوتبال جهان

عکس خبر

طولانی ترین مسابقه 
تاریخ جهان!

 فردریک نیلســون و امیل اولسون
 ۱3 ســاعت و 37 دقیقــه و ۶ ثانیه 
بی وقفه برابر هم بازی کردند تا رکورد 
جهان در این زمینه شکســته شود. 
شروع بازی این دو بازیکن سوئدی 
تنیس روی میز اوایل صبح بود و تا 
ساعت 2۱ و 30 دقیقه شب دوئل آنها 

در یک سرویس طول کشید.

روســتوف با گلزنی مهاجم ایرانی خــود موفق به 
کسب پیروزی مقابل اسپارتاک مسکو شد. 

به گزارش »ورزش سه«، در یکی از بازی های دور 
رفت مرحله یک چهارم نهایی جام حذفی روسیه، 
روســتوف که محمد محبی را برخلاف مســابقات 
لیگ در ترکیــب نمی دید و روی نیمکت داشــت، 
در ورزشــگاه لوکویل آرنــا به مصاف اســپارتاک 

مسکو رفت. 
اســپارتاک مســکو که یک ماه قبل در دیدار لیگ 
برتر روسیه به برتری 3 بر صفر در همین استادیوم 
مقابل روستوف رسیده بود، در نیمه نخست بازی 
سه شنبه شــب هم می توانست به پیروزی دست 
پیدا کند که پنالتی از دست داد تا دو تیم با تساوی 

بدون گل به رختکن بروند. 
محبی در دقیقــه ۶۴ به عنوان ســومین تعویضی 
روســتوف به زمین آمد تــا شــکل هجومی تر به 
تیمش بدهــد و در دقیقه 72 پنالتــی تیمش را با 

فریب دروازه بان اسپارتاک مسکو به وسط دروازه 
زد تا یک بر صفر پیش بیفتند. روستوف موفق شد 
برتری یک گله مقابل اســپارتاک مسکو با گلزنی 
محبی را تا پایان مسابقه را حفظ کند و در حالی که 
حریف شان در لحظات آخر یک اخراجی داد، این 

بازی به اتمام رسید. 
یــاران محبی با کســب ایــن پیروزی شــانس 
صعودشــان به نیمه نهایی جام حذفی روســیه را 
بالا بردند و امیدوار هستند در بازی برگشت مقابل 
اسپارتاک مسکو در شهر روســتوف برتری خود را 
حفظ کنند. محبی پیش از این نیز یک گل در لیگ 
برتر و یک گل در جام حذفی بــری تیمش به ثمر 

رسانده بود.

درخشش لژیونر ایرانی در روسیه

ارتش طلایی اصفهان از پادشــاه امارات  مرضیه غفاریان
انتقــام گرفت. این بار نوبت صدرنشــین 
لیگ برتر ایران بود که با 3 گل صدرنشین لیگ برتر امارات را مغلوب کند. 
سپاهان با پیروزی در دوئل مرگبار با الشارجه شانس خود را برای صعود 
از مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا 2 زنده نگه داشت. شاگردان هوگو 
آلمیدا در بازی سه شنبه شب از سد تیمی گذشتند که نه تنها در سه بازی 
گذشته خود در این رقابت ها بلکه در 2۴ بازی خود در سال ۱۴03 به غیر 
از شباب الاهلی در برابر هیچ تیمی مغلوب نشده بود. همین نکته و البته 
در نظر گرفتن اینکه حتی یاران آزمون هم نتوانســته بودند 3 بار سنگر 
شارجه را فرو بریزند ارزش کار نماینده ایران در لیگ قهرمانان در مصاف 

با صدرنشین ادونک لیگ را دوچندان خواهد کرد.
سربازان شکست ناپذیر کوزمین اولاریو در برابر ارتش طلایی اصفهان 
زانو زدند. سپاهانی ها که ۱۴ روز پیش از این و در دور رفت این بازی ها 
با نتیجه 3 بر یک در امارات مغلوب پادشاه شارجه شده بودند و در یک 
قدمی حذف از بازی های آســیایی قرارداشــتند موفق شدند با همین 
نتیجه این بار آنها طعم شکست را به حریف بچشــانند. از اینها مهمتر 
کار تیمی و زیبای سپاهانی ها روی هر ســه گلی بود که در این بازی به 
ثمر رسید. سپاهانی با هدایت ژوزه مورایس فصل جاری را با شکست 
ســنگین ۴ بر یک در نقش جهان و در مصاف با شباب الاهلی استارت 
زد تا از صعود به لیگ نخبگان بازبمانــد و در ادامه هرچند با نتایجی که 
در لیگ برتر ایران کسب کرد موفق به صدرنشینی در این رقابت ها شد 
اما با توجه به عملکرد نه چندان دلچسب بازیکنانش در مستطیل سبز 
نتوانسته بود هواداران پرشور خود را متقاعد به اعتماد به تیم محبوبشان 
در ادامه راه کند اما سرانجام سه شنبه شب در اولین بازی پس از جدایی 
ژوزه مورایس از این تیم، با ارائه بازی تماشایی، تکنیکی، هدفمند و با 
برنامه که به پیروزی پرگل ختم شــد موفق شد دوباره دل طرفدارانش 
را به دست آورد. سپاهان علاوه بر اینکه با ثبت 3 گل موفق شد 3 امتیاز 
این بازی خانگی)!( در قطر را در سبد امتیازاتش بریزد؛ علاوه بر اینکه 
شانس خود را برای صعود به مرحله بعد لیگ قهرمانان آسیا زنده نگه 

داشت، دوباره قدرت طوفان زرد آسیا را به رخ حریفان کشید. 
جالب آنجاست که هوگو آلمیدا برای نیل به این مهم برخلاف مورایس 
بیشتر به جوانان تیمش اعتماد کرد و میدان داد و الحق که ستاره های 
جوان طلایی پوش هم جواب این اطمینان دستیار مورایس را به خوبی 
دادند. از محمد امین حزباوی، مدافع 2۱ ســاله سپاهان که با عملکرد 
خوب خود در دفاع و البته به ثمر رســاندن گل اول بازی وکســب نمره 
7/8 نقش پررنگی در برتری طلایی ها داشــت گرفته تا آریا یوســفی، 
مدافع راست 22 ســاله و زننده گل دوم طلایی پوشــان که با نمایش 
خیره کننده خود در میدان بیشــترین نمره )8/3( را از آن خود کرد؛ از 
لیموچی و محبی دو بال چپ و راســت 2۴ ساله سپاهان در این بازی 
که علیرغم اینکه نه گلی به ثمر رساندند و نه پاس گلی به نام خود ثبت 
کردند ولی نمی تــوان از تأثیرگذاری آنها روی گل های ســپاهانی ها در 
این دیدار با یک و دوهای بی نقص و پاســکاری های تماشــایی شان 

گذشت، گرفته تا جواد آقایی پور، مهاجم 2۴ ساله طلایی پوشان که با 
گلزنی در دقیقه ۹۱ بازی و زدن تیر خلاص بر پیکر پادشاه امارات عنوان 
تعویض طلایی آلمیدا را به خود اختصاص داد؛ از صالح حردانی دیگر 
یار تعویضی ســپاهانی ها که با پاس گل طلایی خود در آخرین دقایق 
بازی کار را برای مربی موقت تیمش به بهترین شــکل در آورد گرفته تا 
کاپیتان کریمی که با پاس اولین گل بازی و فرماندهی بی نظیرش در 
میانه میدان در طول بازی زمینه ساز انتقام گیری ارتش طلایی اصفهان 
از حریف اماراتی شد و بهترین بازیکن میدان هم نام گرفت. باید روی 
دوش همه سربازان شطرنج آلمیدا در بازی سه شنبه شب به دلیل ارائه 
بازی خوب و با برنامه شان در مستطیل ســبز و کیش کردن »پادشاه 

امارات« درجه امیری داد. 
علاوه بر نتیجه بازی، برتری آمار و ارقام برجای مانده از این دیدار هم از 
آن سپاهان است. نماینده طلایی پوش ایران در گروه C لیگ قهرمانان 
آسیا 2، در مالکیت توپ 5۹ درصد به ۴۱ درصد از شاگردان اولاریو پیش 
افتاد. همچنین ثبت ۱0 موقعیت گل، 5 شوت در چهارچوب، 3 کرنر و 3 
گل در کارنامه سپاهانِ آلمیدا در مقابل درج ۶ موقعیت گل، 3 شوت در 
چهارچوب، 2 کرنر و یک گل در بیلان کار تیم شارجه نشان دهنده برتری 

قاطعانه تیم اصفهانی در این دوئل سخت و نفسگیر است. 

خط دفاع ســپاهان هم در این بازی علیرغم تکرار برخی اشــتباهات 
گذشته خود، مستحکم تر بود و تیم آلمیدا ساختار دفاعی منسجم تری 
نسبت به سپاهانِ مورایس داشت. این سپاهان اگر می خواهد در ادامه 
مسابقاتش در لیگ برتر و در رقابت با حریفان آسیایی موفق باشد باید 

با همین فرمان پیش برود. 
شاید بهتر باشد هوگو آلمیدا برخلاف مورایس به ترکیب تیم برنده دست 
نزند، ضمن اینکه طلایی پوشان باید در هر بازی با اندیشه و ذهنیت برد 
به میدان بروند، دســتکم گرفتن حریف هم یکی از معضلات سپاهان 
در دو ســه فصل گذشــته بوده و امتیازاتی که تیم اصفهانی در تقابل با 
تیم های نه چندان قدر از دســت داده نقش پررنگی در تعبیر نشــدن 

رؤیای قهرمانی سپاهان در لیگ برتر داشته است. 
هرچند صعود ســپاهان از مرحله گروهی لیگ قهرمانــان به اما و اگر 
وابسته است و طلایی پوشــان برای مات کردن رقبا ضمن پیروزی در 
دو بازی باقیمانده باید منتظر امتیاز از دســت دادن شارجه و الوحدات 
هم باشــند اما در لیــگ برتر با توجه به صدرنشــینی طلایی پوشــان 
فعلًا همه چیز دســت خود ســپاهان اســت. باید منتظــر ماند و دید 
 آیا طوفان زرد آســیا ســایر رقیبان داخلی و خارجــی را هم همچون 

سه شنبه شب در می نوردد یا فقط گربادی زودگذری بوده است؟

درخشش لیموچی در لیگ و آسیا
سپاهان با درخشــش مهدی لیموچی دوباره روی دور افتاده و با دو گل مهم این بازیکن در دو مسابقه 
لیگ برتر مقابل استقلال خوزستان و آلومینیوم توانسته ۶ امتیاز بگیرد و صدرنشین شود، اما در آسیا 
نیز با نمایش مؤثر لیموچی شرایط خود را 
بهتر کرده است. به گزارش »ورزش سه«، 
لیموچی که علاوه بــر دو گل و تأثیرگذاری 
روی یک گل در لیگ برتــر، در دیدار رفت 
لیگ قهرمانان آســیا مقابل شــارجه تک 
گل سپاهان را به ثمر رسانده بود، در جدال 
برگشت یکی از ســتاره های تیمش بود تا 
برتری 3 بر یک به دست بیاورند. وینگر تند 
و تیز سپاهان در لحظات پایانی نیمه اول 
پس از اینکه در سمت چپ زمین توپ را از 
بین دو مدافع شارجه خارج کرد، با محمدمهدی محبی یک دو انجام داد و در ادامه توپ را در اختیار کاوه 
گذاشت تا این بازیکن به آریا یوسفی پاس بدهد و گل دوم طلایی پوشان به ثمر برسد. لیموچی که چهار 
روز پس از حضور مؤثر مقابل آلومینیوم، در جدال آسیایی برابر شارجه به طور کامل در زمین حضور داشت 
و در دقیقه ۱+۹0 با یک فرار عالی از سمت راست زمین توپ را به حردانی تحویل داد تا این بار او به آقایی پور 
پاس گل بدهد. لیموچی با وجود عدم گلزنی یا پاس گل در بازی برگشت مقابل شارجه، روی گل های 

دوم و سوم تیمش مؤثر بود تا نشان بدهد همچنان روند رو به رشد خود را در سپاهان دنبال می کند.

کاپیتان طلایی ها بهترین بازیکن شد
سپاهان درحالی موفق به کسب پیروزی 3 بر یک مقابل شارجه شد که گل اول طلایی پوشان روی 
ارسال سید محمد کریمی و ضربه سر محمدامین حزباوی به ثمر رسید تا کاپیتان طلایی ها که شایعه 
محرومیتش قبل از بازی وجود داشت و بنابر قوانین AFC مبنی بر دریافت سه کارت برای محرومیت 
مجوز بازی را گرفته بود، در دیدار مقابل شارجه به  عنوان بهترین بازیکن زمین انتخاب شود. کاپیتان 
سپاهان عنوان کرد: بازی خوبی انجام دادیم؛ می دانستیم که شارجه می خواهد از فضای پشت دفاع 
ما استفاده کند و تلاش کردیم مقابل آن بایستیم. بازیکنان خط حمله آنها سرعتی بودند و آماده ضد 
حمله بودند. در نیمه نخست این مسابقه ما خوب بودیم و با تمرکز بالا گل اول و دوم را به ثمر رساندیم؛ 
نیمه دوم مسابقه را خوب شروع نکردیم و در ابتدای آن تمرکز لازم را نداشتیم ولی بعد از آن رفته رفته 
بازی را کنترل کردیم و توانستیم مسابقه را با نتیجه لازم به پایان برسانیم. کریمی درباره انتخابش به 
عنوان بهترین بازیکن دیدار ابراز کرد: اتفاق فردی که در این بازی برای من رخ داد؛ نتیجه تلاش همه 
بود و خوشحالم که در این بازی همه تیم و همه بازیکنان کیفیت بالایی داشتند و خروجی آن درباره 

من اتفاق افتاد. 

مقصد بعدی جهانبخش مشخص شد
هیرنفین، علیرضا جهانبخش را به صورت بازیکن آزاد به خدمت خواهد گرفت. به گزارش »ایسنا«، این 
بازیکن 3۱ ساله ایرانی که تابستان فاینورد را ترک کرد و از آن زمان بدون باشگاه بود. قرار است به زودی 
قرارداد جهانبخش با هیرنفین امضا شود تا شاهد حضور او در ترکیب این تیم باشیم. مدیر ورزشی 
باشگاه هلندی گفته که »مذاکرات با جهانبخش در حال انجام است. جهانبخش بازیکن خوبی است 
که تجربه بین المللی زیادی دارد و به همین خاطر گزینه مطلوبی برای ما خواهد بود.« جهانبخش 
فصل گذشته برای فاینورد بازی کرد اما به دلیل مصدومیت از ناحیه زانو مدت زیادی از میادین دور بود 
و فرصت کمی برای درخشش داشت. جهانبخش باید در هیرنفین با ژاکوب ترنسکو، الیاس سبائوی، 

دانیلو الساعد و نونلی رقابت کند.

مستطیل سبز
 پنجشنبه ۱۷ آبان ۱۴۰۳ / ۵ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۷ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۲۰

 صدور هشدار »زرد« در آسیا 

ارتش طلایی، »پادشاه امارات« را کیش کرد



شهردار اصفهان با بیان اینکه مناسب بودن آب، هوا و خاک سه علامت 
حیاتی برای شــهر اســت، گفت: علائم حیاتی اصفهان از هر سه بخش 
در معرض خطر اســت؛ بنابراین، باید همه دســت به دســت دهیم تا 
این مشــکلات برطرف شــود. به گزارش »ایمنا«، علی قاســم زاده در 
بیست وششــمین برنامه »مردم سلام« در جمع شــهروندان منطقه 
۱۰ شهرداری اصفهان در مسجد قبای خیابان شــیخ طوسی با اشاره به 
برگزاری این برنامه در سطح مناطق مختلف شهری اظهار کرد: جلسه اول 

خدمت رسیدیم و مردم سئوالات و مشکلات خود را مطرح کردند و این 
سئوالات جمع آوری شد. وی افزود: در این مدت مدیر منطقه سئوالات 
را جمع بندی و برای رفع مشکلات تلاش هایی صورت گرفت که گزارش 
اقدامات انجام شده در این دیدار مجدد مطرح می شود. شهردار اصفهان 
با تشبیه شهر به یک موجود زنده گفت: داشــتن علائم حیاتی، جریان 
داشتن زندگی و سرزنده بودن سه سطح زندگی یک انسان بوده و برای 
شهر نیز همین سطوح حیات لازم است. قاسم زاده با بیان اینکه مناسب 

بودن آب، هوا و خاک ســه علامت حیاتی برای شهر است، تصریح کرد: 
علائم حیاتی اصفهان از هر سه بخش در معرض خطر است، بنابراین باید 
همه دست به دست دهیم تا این مشکلات برطرف شود. شهردار اصفهان 
با اشاره به اینکه در این کلان شهر با مشکل خشکی زاینده رود و فرونشست 
خاک مواجه هستیم، اضافه کرد: از ابتدای سال جاری تا کنون تنها پنج 
روز هوای سالم داشته ایم، در حالی که در سال گذشته ۱۷ روز هوای سالم 
داشتیم؛ در این شرایط با حجم عظیمی از آلاینده ها زندگی می کنیم و اگر 
همه دست به دست هم ندهیم این مسائل برای ما مشکل آفرین خواهد 
شد. قاسم زاده خاطرنشان کرد: با راه اندازی خط ۲ متروی اصفهان ۲۰۰ 
هزار تن از حجم آلاینده های شناور در شهر کاهش پیدا می کند. وی با بیان 
اینکه سهم آلایندگی منابع ثابت همچون کارخانجات در مقایسه با منابع 
آلاینده متحرک کمتر است، گفت: اســتان اصفهان در مصرف گازوئیل 
رتبه اول و در مصرف بنزین جایگاه دوم را به خود اختصاص داده است؛ 
همچنین بر اساس آمار در روز چهار میلیون سفر شهری داریم و به همین 
میزان خودرو در شهر تردد می کنند. شهردار اصفهان ادامه داد: شهروندان 
می توانند با کاهش تردد و شــهرداری نیز با حرکت به سمت حمل ونقل 
پاک از جمله مترو، اتوبوس برقی و تاکســی برقی در کاهش آلاینده ها 
نقش آفرینی کنند و تحقق این هدف نیازمند اراده جدی است. قاسم زاده 
با بیان اینکه شهر باید برای حیات آماده باشــد، گفت: کار در شهرداری 
تعطیل بردار نیست و در مقایســه با دیگر شهرها در وضعیت بهتری قرار 
داریم. وی با بیان اینکه شهر باید در سطح عالی سرزنده باشد، تأکید کرد: 
شاخص سرزنده بودن شهر به برگزاری آیین ها، مراسم و داشتن مساجد 
فعال مشخص می شود و یکی از نشانه های سرزنده بودن، برپایی همین 
جلسات و پیگیری و رفع مشکلات مردم است. شهردار اصفهان تصریح 
کرد: برپایی اینگونه جلسات به معنای آن است که شهر ما سرزنده است؛ 
اگر سرزنده بودیم، می توانیم شــهر را حفظ کنیم، کیفیت زندگی را ارتقا 
دهیم و حرکت رو به جلو داشته باشیم. قاسم زاده با اشاره به مشکلات 
شهر افزود: در عین حال باید تاب آوری شهر را افزایش دهیم و بهترین 

رفتار را در سخت ترین شرایط داشته باشیم.

با مسئولان
 پنجشنبه ۱۷ آبان ۱۴۰۳ / ۵ جمادی الاولی  ۱۴۴۶ / ۷ نوامبر  ۲۰۲۴ / شماره ۴۲۲۰

مسئول دبیرخانه ستاد هماهنگی خدمات سفر استان اصفهان گفت: اگر چه خانه های استیجاری برای اسکان مسافران به کمک ما می آیند، اما رقیب ناسالم برای بخش 
خصوصی محسوب می شود؛ با توجه به اینکه این خانه ها نرخ تعریف شده ندارد، می طلبد اتحادیه املاک نرخ مشخصی برای این خانه ها مشخص کند.

به گزارش »ایمنا«، کامران هارونی در دهمین نشست شهر اندیشی با عنوان توسعه و بهبود خدمات گردشگری شهرداری اصفهان در نوروز اظهار کرد: سال ۱۴۰۳ نسبت سال 
گذشته، مدت ماندگاری مسافر در شهر و استان کمتر شده است و از شهرستان های غرب کشور کمتر مسافر داشتیم که می طلبد شهرداری اصفهان با شهرداری های شهرهای 
غرب کشور رایزنی داشته باشد. وی با بیان اینکه در حوزه ایجاد زیرساخت ها و سیستم های حمل ونقل باید برنامه ریزی شود، افزود: در ایام نوروز با کمبود اتوبوس روبه رو هستیم 
که باید به این موضوع توجه شود. مسئول دبیرخانه ستاد هماهنگی خدمات سفر استان اصفهان تصریح کرد: درباره تابلوهای راهنما باید بیشتر کار شود، در این راستا سال های 
گذشته کیوسک های اطلاع رسانی را در سطح شهر داشتیم، اما در نوروز ۱۴۰۳ این بخش را شاهد نبودیم؛ پیشنهاد ستاد سفر استان ایجاد کیوسک های اطلاع رسانی در نقاط 
مرکزی شهر است. هارونی با تأکید بر اینکه به لحاظ کمی و کیفی در زیرساخت هایی همچون سرویس های بهداشتی و حمام مشکل داریم، گفت: در حوزه رویدادهای فرهنگی 
باید دستگاه های مرتبط به کمک شهرداری بیایند و جزیره ای فکر نکنند. وی با اشاره به اهمیت سرمایه گذاری مشترک با بخش خصوصی ادامه داد: برای کنترل ترافیک باید 
از هوش مصنوعی بهره مند شویم. وی با بیان اینکه شهرداری اصفهان باید از طرح جامع گردشگری که تدوین کرده است، بهره برداری کند، افزود: درباره برگزاری تور گردشگری 
کار شده، اما به نظرم کم است و باید امکانات برای همه اقشار فراهم شود. هارونی ادامه داد: اگر چه خانه های استیجاری برای اسکان به کمک ما می آیند، اما رقیب ناسالم برای 
بخش خصوصی محسوب می شود؛ با توجه به اینکه این خانه ها نرخ تعریف شده ندارد، می طلبد اتحادیه املاک نرخی مشخص برای این خانه های استیجاری مشخص کند. 

وی تصریح کرد: بر اساس نظر سنجی ۴۳ درصد مسافران جریان آب در زاینده رود و اطلاع رسانی این موضوع را عامل مهم سفر به اصفهان دانستند.

مسئول دبیرخانه ستاد هماهنگی خدمات سفر استان اصفهان:

نرخ خانه های استیجاری برای اسکان مسافران در اصفهان تعیین شود

رئیس کمیسیون عمران شورای شهر اصفهان خبر داد

صرفه جویی ۸۰ میلیارد تومانی در ترمیم پیاده روهای شهر 
اصفهان

رئیس کمیسیون عمران، معماری، شهرسازی و بافت تاریخی شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به 
بررسی قراردادهای مشارکتی شهرداری و پروژه های عمرانی این کلان شهر گفت: در انجام این پروژه ها 

شاهد صرفه جویی حدود ۸۰ میلیارد تومانی در اجرای پیاده روها در سال گذشته بودیم. 
رسول میرباقری در گفت وگو با »ایمنا« با مروری بر فعالیت های کمیسیون عمران، معماری، شهرسازی 
و بافت تاریخی شورای اسلامی شهر اصفهان اظهار کرد: از زمان آغاز به کار این کمیسیون در دوره ششم 
شورای اسلامی شــهر، کارگروه های متعددی با توجه به وظایف کمیسیون تشکیل شده است. وی 
افزود: این کارگروه ها شامل کارگروه شهرسازی، کارگروه بافت تاریخی، کارگروه پروژه های عمرانی 
و کارگروه بازآفرینی بوده و به صورت منظم و پیوسته تشکیل جلســه داده است. رئیس کمیسیون 
عمران، معماری، شهرسازی و بافت تاریخی شورای اسلامی شهر اصفهان تأکید کرد: بسیاری از این 
کارگروه ها به صورت هفتگی یا دو هفته یک بار برگزار شده و تمرکز بر پیگیری مستمر پروژه های خاص 
شهر بوده است. میرباقری گفت: پس از تشکیل کارگروه ها، توجه ویژه ای به پروژه های شاخص شهر 
شده است که از جمله این پروژه ها می توان به پروژه میدان امام علی )ع(، پروژه مرکز همایش ها و 
پروژه مهم رینگ چهارم اشاره کرد. وی ادامه داد: این پروژه ها با بازدیدهای مکرر و جلسات منظم در 
شورای اسلامی شهر و با حضور مسئولان مربوطه پیگیری شده است و از آن ها درخواست شد برای رفع 
مشکلات مردم و پیشبرد این پروژه ها تلاش بیشتری انجام دهند. رئیس کمیسیون عمران، معماری، 
شهرسازی و بافت تاریخی شورای اسلامی شهر اصفهان با اشاره به مشکلات مربوط به بافت تاریخی 
این کلان شهر خاطرنشان کرد: متولی بافت تاریخی وظایفی دارد که نیازمند هزینه زیادی نیست، بلکه 
با تقویت مشارکت مردم، جذب سرمایه گذار و رفع مشکلات شهرسازی و عمرانی می توان گام های 
مؤثری برداشت؛ در این راستا اقدامات خوبی انجام شده است و شاهد پیشرفت هایی در بافت تاریخی 
هستیم. میرباقری با اشاره به جلسات متمرکز این کمیسیون که با نظام مهندسی و در زمینه صدور 
پروانه ها و مشکلات مردم برگزار شده است، گفت: این جلسات به منظور بهبود خدمات رسانی نظام 
مهندسی و ایجاد شرایط بهتر برای خدمات مهندسان طراح، ناظر و مجری برگزار شده است. وی افزود: 
از دیگر اقدامات مهم این کمیسیون می توان به تشکیل کارگروه نظارت بر پروژه های عمرانی اشاره کرد 
که به صورت هفتگی اعضای شورای اسلامی شهر از پروژه ها بازدید و کیفیت آن ها را نظارت می کردند. 
رئیس کمیسیون عمران، معماری، شهرســازی و بافت تاریخی شورای اسلامی شهر اصفهان تأکید 
کرد: بررسی قراردادهای مشارکتی شهرداری و پروژه های عمرانی نیز از جمله موضوعات مطرح در 
جلسات بوده است؛ علاوه بر این به بازدید و ترمیم پیاده روها و آسفالت ها نیز پرداخته شده که نتیجه 
این اقدامات صرفه جویی حدود ۸۰ میلیارد تومانی در اجرای پیاده روها در ســال گذشته بوده است. 
میرباقری با اشاره به جلسات مستمر درباره بازآفرینی بافت فرسوده و تاریخی شهر گفت: این جلسات 
با حضور شهردار و شورای عالی بازآفرینی به صورت منظم برگزار شده است و با وجود دفاتر تسهیلگری 
برای اصلاحات در بازآفرینی و دفاتر خدمات شهرسازی، تلاش شده تا مشکلات مردم در این دفاتر 
به طور جدی پیگیری شود. وی با اشاره به بعضی از پروژه های مهمی که نیازمند بودجه مناسب است، 
ادامه داد: پروژه رینگ چهارم از پروژه های مهمی بوده که طی سال جاری مورد توجه ویژه قرار گرفته و 

بعضی آزادسازی ها و تأمین منابع مالی لازم برای آن انجام شده است. 
رئیس کمیسیون عمران، معماری، شهرســازی و بافت تاریخی شورای اسلامی شهر اصفهان تأکید 
کرد: با پیگیری های کمیسیون شهرسازی، مشکلات آزادسازی این پروژه به طور کامل برطرف شده و 
سازمان عمران با جدیت مشغول اجرای آن است. میرباقری با اشاره به پیگیری های کمیسیون برای 
راه اندازی فاز نخست خط دوم قطار شهری گفت: جلساتی برای پیشبرد این پروژه برگزار شده است و 
علاوه بر این، پروژه های شاخص دیگری همچون میدان امام علی )ع( و سالن مرکز همایش ها از دیگر 
پروژه هایی بوده که پیگیری های بسیاری برای آن ها انجام شده است، همچنین تلاش شده است تا 

سالن های جانبی مرکز همایش ها تا پایان سال به چرخه خدمت وارد شود.

خبر روزاخبار

با هدف نظارت بر چرخه مدیریت 
پسماند

آغاز مرحله نخست طرح 
»شهرک بازیافت« در 

اصفهان
مرحلــه نخســت طــرح شــهرک بازیافت 
 با هدف نظــارت بر چرخه مدیریت پســماند 

در اصفهان آغاز شد. 
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری 
اصفهان گفت: مرحله نخست این طرح زیست 
محیطی شامل دیوارکشی و تملک زمین برای 
نظارت بر چرخه مدیریت پســماند، تمرکز بر 
کنترل انبارهای غیرمجــاز، پلمب و برخورد با 
تخلفات مربوط به این انبارها آغاز شده است. 

غلامرضا ســاکتی افزود: در مرحله نخست، 
تغییراتــی در حــوزه پیمانکاری ایجاد شــد 
و قراردادهــای جدید بــرای بهره بــرداری از 
ایســتگاه های ثابت و پیمان هــای جداگانه 
برای جمع آوری از درِ منازل شهروندان به اجرا 
درآمد و در نهایت سامانه هوشمند جمع آوری 
پسماند خشک )اصپاک( راه اندازی شد. وی 
گفت: در راستای اســتفاده از ظرفیت نیروی 
انســانی فعال در ایــن حوزه، طرحــی برای 
ساماندهی و مدیریت دوره گردهای فعال در 
جمع آوری پسماند طراحی و پیاده سازی شد 
تا بتوانند به صورت قانونی فعالیت کنند. ساکتی 
درخصوص ضرورت ایجاد شــهرک بازیافت 
برای نظارت بر چرخه مدیریت پســماند هم 
تأکید کرد: تمرکز بر کنترل انبارهای غیرمجاز، 
پلمب و برخورد با تخلفات مربوط به این انبارها 
قرار گرفته است و به منظور پیشگیری از تبعات 
ناشی از فعالیت های غیرقانونی در این انبارها 
و حفظ سلامت عمومی، طرح شهرک بازیافت 
مطرح و مرحله نخست آن شامل دیوارکشی 
و تملک زمین آغاز شــده اســت. وی با بیان 
اینکه مرحله دوم به طراحی سایت، خیابان ها، 
خدمات و ســوله های مورد نیــاز اختصاص 
دارد، گفت: درســال جاری پیمانــکار مربوطه 
انتخاب و عملیات احداث آغاز خواهد شد و این 
چرخه مدیریت پســماند از آموزش و تفکیک 
 از مبدأ تا شناســایی و برخورد بــا تخلفات را 

پوشش می دهد. 

مدیرعامل شرکت توسعه مجتمع های سیاحتی، فرهنگی و ورزشی سپاهان شهرداری اصفهان گفت: اجرای تخصصی نخستین جایگاه شارژ سریع خودروهای برقی استان 
اصفهان و جنوب کشور در مجتمع گردشگری صفه با همکاری شرکت های دانش بنیان در عرصه خودروهای برقی با هدف حرکت مؤثر به سوی هوای پاک در آستانه بهره برداری 
قرار گرفت. سهیل پورکبیریان در گفت وگو با »ایمنا« با اشاره به قرار گرفتن در آستانه افتتاح نخستین جایگاه شارژ خودروهای برقی در جنوب کشور و مجتمع گردشگری صفه 
کلان شهر اصفهان اظهار کرد: این جایگاه با هدف برداشتن گامی مؤثر در راستای تحقق هوای پاک در اصفهان انجام شد و همانگونه که ظرفیت ها و پهنه های فعالیتی شرکت 
در جغرافیای خاصی از شهر قرار گرفته که خود نویدبخش طراوت، پاکیزگی و امید است؛ شرکت توسعه سیاحتی سپاهان نیز به عنوان حامی دوستدار طبیعت پیشتاز اجرای 
این پروژه شاخص شد. وی با اشاره به مشارکت شرکت توسعه مجتمع های سیاحتی با مجموعه های دانش بنیان و فعال صنعت خودروهای برقی افزود: اجرای این پروژه 
از دهم شهریور آغاز شد و تا شانزدهم مهر ۱۴۰۳ در محل مجتمع گردشگری صفه با اعتباری بالغ بر ۶۰ میلیارد ریال به پایان رسید. مدیرعامل شرکت توسعه مجتمع های 
سیاحتی، فرهنگی و ورزشی سپاهان شهرداری اصفهان با بیان اینکه مدیریت شهری به عنوان یکی از متولیان اصلی ارتقای کیفیت زندگی، نقش مؤثری در آغاز و اجرای 
این پروژه ایفا کرده است، درباره جزئیات اقدامات عمرانی آن بیان کرد: جانمایی، تخریب محل، حمل و تخلیه نخاله، شیب بندی و اجرای مالون ، بتن ریزی، کف سازی، 

استحکام سطح اجرای جایگاه شارژ خودرو و انجام اقدامات برقی به منظور ایجاد اتصالات لازم از جمله اقدامات صورت گرفته به منظور اجرای پروژه مذکور بوده است.

نخستین جایگاه شارژ سریع خودروهای برقی در جنوب کشور آماده افتتاح است

دیدار استاندار 
اصفهان با خیرین

مهدی جمالی نژاد، اســتاندار 
اصفهان بــا خیرین اصفهانی 

دیدار و گفتگو کرد.

عکس خبر

عکس: ایمنا

مدیر منطقه ۱۵ شهرداری اصفهان گفت: منش و روش 
شــهیدان، چراغ هدایتی برای همه اســت؛ بنابراین، 
تکریم خانواده های معظم شــهدا وظیفه خطیری بر 

دوش همه به ویژه مسئولان است. 
به گزارش »ایمنا«، هوشــنگ نظری پــور در دیدار با 
خانــواده دانش آموز »شــهید علــی امینی«ضمن 
گرامیداشــت یاد و خاطره همه شــهدا به خصوص 
شهدای دانش آموز اظهار کرد: روحیه پدران و مادران 
شهدا که سال ها در فراق فرزندان خود زندگی کردند و 
چشم به راه آمدن آنان داشته اند، مثال زدنی است. وی 
افزود: برای به دســت آوردن روحیه ایثار و خدمت به 

مردم باید با حضور در منازل شهدای گرانقدر و تکریم و 
قدردانی از این مادران و پدران عزیز، درخواست و طلب 
دعای خیر کرد. مدیر منطقه ۱۵ شهرداری اصفهان با 
اشاره به نزدیک شدن به ۲۵ آبان سالروز حماسه و ایثار 
مردم اصفهان گفت: چندین عنوان برنامه در این ایام در 
منطقه ۱۵ اصفهان پیش بینی شده است که از جمله آن 
برگزاری یادواره شهدای مسجد امام حسین )ع( است 

که هفدهم آبان مصادف با ولادت حضرت زینب )س( 
از نماز مغرب و عشا در این مسجد واقع در خیابان جی، 
بعد از سه راه شهید رجایی برگزار خواهد شد. نظری پور 
خاطر نشان کرد: نمایشگاه آثار دفاع مقدس و برپایی 
غرفه های فرهنگی از ویژگی های این یادواره است که 
از روز سه شنبه پانزدهم آبان آغاز شده است و به مدت 
سه روز از ســاعت ۱۵:۰۰ تا ۲۱:۰۰ پذیرای علاقه مندان 

خواهد بود. مدیر منطقه ۱۵ شهرداری اصفهان  ادامه 
داد: این نمایشگاه در زمین مقابل مسجد امام حسین 
)ع( برپا شده است و تا روز ۱۷ آبان )امروز( که مراسم 

اصلی یادواره برگزار می شود، ادامه خواهد داشت.
 به گزارش »ایمنــا«، دانش آموز شــهید علی امینی 
فرزند بمانعلی در فروردین سال ۱۳۵۱ و در خانواده ای 
مؤمــن و پرهیزکار در خوراســگانِ اصفهــان دیده به 
جهــان گشــود و در ســال ۱۳۶۷ ابتدا در فاو اســیر 
 می شود که حتی فیلم اســارتش توسط خانواده اش 
روئیت می شود اما درنهایت به دست دژخیمان بعث 

به درجه رفیع شهادت نائل آمد.

مدیر منطقه ۱۵ شهرداری اصفهان:

تکریم خانواده های معظم شهدا وظیفه مسئولان است

قاسم زاده: علائم حیاتی اصفهان در معرض خطر است

هشـدار ِ شهـردار

مدیر منطقه ۱۰ شهرداری اصفهان:

۸۸ درخواست شهروندان در برنامه »مردم سلام« جهادی 
پیگیری شد

مدیر منطقه ۱۰ شــهرداری اصفهان با اشــاره به پروژه های عمرانی و اجرایی متعدد در این منطقه 
گفت: در نخستین برنامه مردم سلام در این منطقه ۸۸ درخواست شهروندان در حوزه های مختلف 

مطرح و به صورت جهادی و شبانه روزی 
پیگیری و بخش عمده آن برطرف شد. 
به گزارش »ایمنا«، محمد صیرفی نژاد در 
بیست وششمین برنامه »مردم سلام« 
در جمــع مــردم منطقه ۱۰ شــهرداری 
 اصفهــان در مســجد قبــای خیابــان 
شیخ طوسی اظهار کرد: ۸۸درخواست 
در جلســه قبــل مطرح شــد کــه ۱۷ 
درخواســت در حــوزه عمرانــی، ۲۲ 
درخواســت در حوزه خدمات شهری، ۶ 

درخواست در حوزه فرهنگی، ۱۷ در خواست در حوزه ترافیک و واحد شهرسازی، ۹ درخواست در 
حوزه املاک و ۷درخواست متفرقه مطرح شده بود. وی با اشــاره به ۱۷ درخواست حوزه عمرانی 
افزود: از این تعداد ۷ مورد درخواست آسفالت بود که در شش ماهه نخست سال جاری ۴۰ میلیارد 
تومان برای آسفالت معابر در نظر گرفته شد. مدیر منطقه ۱۰ شهرداری اصفهان تصریح کرد: احداث 
خیابان اطشــاران به طول ۴۲۰ متر با هزینه بالغ بر ۳۰ میلیارد تومان در دستور کار شهرداری قرار 
گرفت، همچنین اتصال خیابان مهر به فرسان با هدف بازگشایی بن بست این مسیر از سال گذشته 
در دستور کار شهرداری بود که امیدواریم تا پایان آبان مقدمات این اتصال فراهم شود. صیرفی نژاد 
ادامه داد: احــداث زیرگذر خیابان حصه هفته آینده کلنگ زنی خواهد شــد، همچنین پروژه های 
عمرانی دیگری از جمله احداث خیابان و پارک گرکان در دستور کار است. وی با اشاره به ۲۲ مطالبه 
شهروندان این منطقه در حوزه خدمات شهری گفت: سال جاری حجم بالایی از تماس ها با ۱۳۷ 
درباره نظافت و خدمات شهری بوده که ۸۶ درصد نیز رضایت شهروندان را به همراه داشته است. 

مدیر منطقه ۱۰ شــهرداری اصفهان اظهار کرد: این منطقه بیشــترین تعداد پارک و منطقه فضای 
سبز دارد و با بهره گیری از دو شرکت فضای سبز هر ماه پنج میلیارد تومان در این خصوص هزینه 
می شود. صیرفی نژاد جمع آوری دست فروشان، رفع سد معبر، نوسازی تابلوهای شهری را از دیگر 
درخواست های مطرح شده در جلسه قبل برشــمرد و افزود: در پنج ماه نخست سال جاری ۴۰۰ 
میلیون تومان برای ساماندهی تابلوهای شهری هزینه شد. وی با اشاره به درخواست های مردم 
در حوزه مسائل فرهنگی تصریح کرد: از جمله درخواست های مطرح شده در جلسه قبل، احداث 
فرهنگسرا در خیابان گرکان بود که در این باره هماهنگی با فرهنگسرای استاد همایی صورت گرفت 
تا شهروندان از این مکان استفاده کنند، همچنین درباره مساعدت برای چند مجموعه فرهنگی و 

مذهبی اقداماتی صورت گرفت. 
مدیر منطقه ۱۰ شهرداری اصفهان با اشاره به درخواست های مردمی در حوزه ترافیک اضافه کرد: 
افزایش اتوبوس ها به صورت موردی و مســتمر در حال پیگیری است. صیرفی نژاد افزود: تعیین 
تکلیف زمین بایر در کوچه شریعتی با تعامل با مالک پیگیری شده است، آزادسازی خیابان میرزای 
شیرازی در حال پیگیری است و برای اتصال ســپیده کاشانی به سروستان تنها تملک یک زمین 
باقی مانده است که در حال رایزنی با مالک هستیم. وی تأکید کرد: هیچ کدام از درخواست ها رها 
نشده است، حتی در حوزه شهرسازی جلساتی با مالکان برگزار شد و تا جایی که ضوابط شهرسازی 
اجازه داده بود، تسهیلاتی در حوزه تخفیفات و ارائه بعضی مجوزها، ارائه شد، همچنین امتیازاتی 
به مالکان بافت فرسوده از جمله مجوز دو طبقه تراکم ســاخت، ۷۰ درصد تخفیف تراکم ساخت، 

تخفیف انشعابات و استفاده از وام قرض الحسنه به آن ها ارائه شد.
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مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان گفت: حدود 13 هزار 
چاهک تهویه ای-تغذیه ای به منظور اصلاح بســتر خاک در فضای سبز مناطق 
مختلف کلانشهر اصفهان حفر شده است. مجتبی حق شناس روز سه شنبه در 
گفت  و گو با »ایرنا« افزود: حفر چاهک تهویه ای- تغذیه ای یکی از روش های 
جدید برای بهبود کیفیت و اصلاح بستر خاک و فضای سبز است که اجرای آن از 
سال گذشته در اصفهان آغاز شد. وی با بیان اینکه برای بهترین عملکرد در ایجاد 
و توسعه فضای سبز باید گونه های سازگار و متناسب با ظرفیت و کیفیت آب  و 
خاک موجود انتخاب و کاشته شوند، اظهار کرد: در برخی عرصه های فضای سبز 
ناگزیریم از روش های بهبود فیزیکی، شیمیایی یا تغذیه ای خاک مانند چاهک 
تهویه ای - تغذیه ای، محلول پاشی برگی، اســتفاده از کودهای ترکیبی یا تک 
عنصره خاص و ترکیبات ضد تنش استفاده کنیم تا عملکرد فضای سبز ارتقا یابد. 
حق شناس ادامه داد: اجرای این راهکار موجب توسعه بهتر پیاز رطوبتی، افزایش 
رطوبت خاک و بهبود جذب عناصر غذایی توسط گیاه می شود. مدیرعامل سازمان 
پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان خاطرنشان کرد: روش »چالکود« در 
گذشته برای اصلاح بستر خاک فضای سبز شهر اصفهان اجرا می شد اما از حدود 
یک و نیم سال گذشته روش حفر »چاهک  تهویه ای -تغذیه ای« برای اصلاح 
بستر درختان در مناطق مختلف در حال اجراست. حق شناس با تأکید بر اینکه 
کیفیت آب  و خاک بر عملکرد فضای سبز تأثیرگذار است، تصریح کرد: ارزیابی 

کیفیت خاک و آب در عرصه های فضای سبز موجود و در حال  توسعه و همچنین 
ارائه راهکارها و روش های بهبود کیفیت خاک برای داشتن یک فضای سبز پایدار 

با حداقل هزینه نگهداری، ضروری است. 
به گزارش »ایرنا«، چاهک تهویه ای- تغذیه ای یکی از روش های مؤثر و مناسب 
برای تغذیه و کوددهی درختان است. کلانشهر اصفهان بیش از 5000 هکتار فضای 
سبز و سه میلیون و 620 هزار اصله درخت دارد؛ حفظ این فضای سبز در سال های 
اخیر با توجه به کمبود منابع آبی و خشک شدن رودخانه زاینده رود در برخی از 

ماه های سال، با چالش مواجه شده است.

مدیرکل هماهنگی و ارتباطات امور فرهنگی کمیته امداد امام خمینی)ره( همزمان 
در افتتاح بیســت و هفتمین مرکز مشــاوره »راه زندگی«، گفت: درحال حاضر 
بالغ بر هزار نفر از روانشناســان و مشــاوران متخصص مرکز مشاوره راه زندگی، 
به خانواده های تحــت حمایت کمیته امداد خدمات مشــاوره فردی، گروهی و 
روانسنجی ارئه می دهند.  به گزارش روابط عمومی و اطلاع رسانی کمیته امداد، 
هفتمین رویداد تخصصی خدمات روانشناختی و مشاوره مددجویان با حضور 
معاون امور فرهنگی، مدیرکل هماهنگی و ارتباطات امور فرهنگی کمیته امداد امام 
خمینی)ره(، مدیر کلینیک رز و تعدادی از مسئولان استانی، به میزبانی استان 
اصفهان برگزار شد.  حسین رجبی، مدیرکل هماهنگی و ارتباطات امور فرهنگی 
کمیته امداد امام خمینی)ره(، در این رویداد با تأکید براینکه خدمات مشاوره در 
افزایش مهارت های زندگی در بین مددجویان و کاهش آســیب های اجتماعی 
مؤثر است، اظهار کرد: امروز ما شاهدیم که بحث مشاوره »راه زندگی« به جریانی 
تبدیل شده که خدمات مشاوره را در اختیار مددجویان و خانواده نیازمند جامعه 
قرار می دهد.   وی با بیان اینکه بسط خدمات مشاوره از طریق کمیته امداد در قالب 

رویداد»راه زندگی«، به بازگشت توانمندی های روحی خانوارهای تحت حمایت 
کمک می کند، ادامه داد: بالــغ بر هزار نفر از مشــاورین راه زندگی طرف قرارداد 
کمیته امداد هستند و امروز بیست و هفتمین مرکز مشاوره راه زندگی در کشور به 
مدیریت استان اصفهان افتتاح شد.  مدیرکل هماهنگی و ارتباطات امور فرهنگی 
کمیته امداد، با اشاره به بهره مندی رایگان مددجویان از مشاوره های تخصصی در 
زمینه های مختلف در کلنیک رز، گفت: درمان و حل مشکلات مراجعه کنندگان 
به صورت تخصصی، پیشگیری از تأخیر اختلالات روانی و شخصیتی در زندگی 
فردی و اجتماعی مددجویان از اهداف راه اندازی این مراکز است.  رجبی در بخش 
دیگری از ســخنان خود با بیان اینکه 4 میلیون و ۹00 هزار نفر مددجو داریم که 
مخاطبین اصلی ما دانش آموزان، دانشجویان و زنان سرپرست خانوار هستند و 
در زمینه مشاوره به همه این عزیزان خدمت رسانی می شود، اظهار کرد: در سال 
گذشته و شش ماهه سال جاری بالغ بر یک میلیون واحد مشاوره در سراسر کشور 
ارائه شده است.   گفتنی است؛ در پایان این مراسم از تعدادی از منتخبان فعال در 

حوزه روانشناسی و مشاوره درکمیته امداد نیز تقدیر به عمل آمد.

با تلاش متخصصان کارگاه اســکلت فلزی تعمیرگاه مرکزی، برای نخستین بار در 
فولاد مبارکه، دو تاندیش 60 تنی ساخته و به ناحیه فولادسازی تحویل شد. به گفته 
ناصر رضایی، تکنسین آماده ساز کارگاه اسکلت فلزی تعمیرگاه مرکزی، در ساخت 
این تجهیز که جزو تجهیزات حساس و استراتژیک فولاد مبارکه است، تماماً از توان 
و تخصص نیروهای کارگاه اسکلت فلزی استفاده شده است. در همین زمینه، بهزاد 
مؤمنی، سرپرست قسمت عملیات حرارتی افزود: با توجه به مواد و جنس خاص 
استفاده شده در ساخت این تجهیز، پروسه جوشکاری و عملیات حرارتی آن بسیار 
خاص و پرچالش بود که با اتکا به توان مهندسی و اجرایی قسمت عملیات حرارتی 
کارگاه اســکلت فلزی با موفقیت انجام شد. معاد ســلطانی، سرپرست قسمت 
آماده سازی، برنامه ریزی و نقشه کشی افزود: مراحل ســاخت این تجهیز شامل 
نقشه کشی، تهیه متریال، آماده سازی، مونتاژ و جوشکاری با حساسیت و دقت بالا 
در کارگاه اسکلت فلزی انجام شد. همچنین با توجه به ابعاد بزرگ تجهیز و وزن 20 
تنی آن و همچنین نیاز به دقت زیاد در ساخت این تجهیز، تمامی مراحل ساخت، 

طبق دستورالعمل ها و استانداردهای معتبر انجام پذیرفت و کیفیت ساخت تجهیز 
با استفاده از روش تست های التراسونیک و مغناطیســی مورد تأیید قرار گرفت. 
علی سعیدی، رئیس کارگاه اســکلت فلزی فولاد مبارکه نیز با بیان اینکه در ابتدای 
بهره برداری، این تجهیز از خارج از کشــور وارد می شــد، گفت: طی سال های اخیر 
تاندیش های موردنیاز فولاد مبارکه از طریق بومی ســازی، در شرکت های سازنده 
داخلی ساخته و به شرکت تحویل می شده است؛ اما ازآنجاکه در تابلو اهداف این 
واحد، مشارکت در ساخت قطعات و تجهیزات خطوط تولید شرکت به عنوان یکی از 
اهداف اصلی دیده شده و با توجه به وجود تخصص و ظرفیت های قابل توجه همکاران 
کارگاه اسکلت فلزی در ساخت قطعات، مقرر شد جهت ساخت این تاندیش ها در 

کارگاه اسکلت فلزی فولاد مبارکه اقدام شــود و این امر خوشبختانه با موفقیت و 
قیمت تمام شده به مراتب کمتر از خرید از شرکت های بیرونی انجام شد. وی با بیان 
اینکه هزینه ساخت این تجهیز در فولاد مبارکه نســبت به هزینه ساخت در کارگاه 
شرکت بیرونی حدود 50 درصد کاهش و درنتیجه صرفه جویی برای فولاد مبارکه در 
برداشته است، خاطرنشان کرد: با توجه به ظرفیت های این کارگاه، مسلماً در تعامل 
با نواحی مختلف سازمان، ساخت چنین قطعاتی با درخواست واحدهای ذی ربط 
در کارگاه اســکلت فلزی امکان پذیر خواهد بود و نواحی مختلف می توانند با ارائه 
درخواست های خود از توانمندی های این بخش در تأمین داخلی تجهیزات و قطعات 
موردنیاز بهره ببرند. سعیدی در خاتمه از همیاری و همکاری همکاران کارگاه اسکلت 

فلزی، کارگاه ساخت، قسمت برنامه ریزی کارگاه تعمیرات و ساخت و شرکت سازه 
پیشگام، پیمانکار راهبری کارگاه اسکلت فلزی و همچنین از حمایت های مدیریت 

ناحیه که همواره حامی اجرای چنین پروژه هایی بوده اند، تشکر و قدردانی کرد.

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان اصفهان گفت: بیش از 50 درصد 
مناطق پرتصادف در استان اصفهان اصلاح شده که در شهرستان و استان مجموع 

10۹ نقطه تصادفی وجود دارد.
به گزارش خبرنگار »مهر«، فرزاد دادخواه در سفر به اردستان در جمع خبرنگاران 
اظهار کرد: برنامه های خیلــی خوبی در زمینه کیفیت راه های شهرســتان طی 
سال های اخیر و سال جاری انجام شده و عملیات روکش آسفالت راه ها تا زمانی 

که فصل کاری اجازه دهد انجام می شود.

وی افزود: در بعضی از نقاط شهرستان اردستان مشکلات روشنایی وجود داشت 
که با ساماندهی روشنایی مشکل آن رفع شــد و 15 سه راهی نیز در سه بخش 
شهرستان نقطه یابی شده که طرح ســاماندهی و ایمن سازی آن با مشارکت 
دهیاری ها انجام خواهد شد. مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای اصفهان با 
اشاره به رفع بیش از 50 درصد مناطق پرتصادف در استان، بیان کرد: در شهرستان 
و اســتان 10۹ نقطه پرت تصادف وجود داشته که بر اســاس شناسایی بعدی 
25نقطه شناسایی جدید انجام شد که از این 25 نقطه 18 نقطه آن رفع شده است. 
دادخواه تصریح کرد: در خصوص قیمت ناوگان مسافربری مصوبه ای را داشتیم 
که افزایش نرخ بلیت بود هرچند هنوز مالکین ناوگان مسافربری از عدم تناسب 
بین درآمد و هزینه ها می گویند اما باید شــرایط مردم نیز درک شود همچنین 

اصناف نیز بر نرخ گذاری قطعات نظارت کنند.
وی با بیان اینکه تصمیماتی در خصوص پروژه های در دست اقدام انجام شده، 
خاطرنشــان کرد: شهرستان اردستان از شهرســتان های پرتردد و دارای محور 
ترانزیتی ویژه اســت که تمهیدات شــن و نما و ماشــین آلات آن دیده شده و 
همچنین پشتیبانی شهرستان و چند شهر دیگر از ســتاد مرکز در زمان بحران 

انجام می شود.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان اصفهان یادآور شد: رانندگان 
اســتفاده از تجهیزات ایمنی همچون زنجیر چرخ در مواقع بارش برف و سایر 

وسایل را مدنظر قرار دهند تا زمستان بدون حادثه ای را داشته باشیم.

تقویت مهارت محــوری و پرورش نیروهای ماهر و کاربلد از دوران مدرســه 
تا دانشــگاه، مهمترین و مؤثرترین راهکار برای کاهش بیکاری در جامعه و 
اشتغالزایی است. به گزارش »ایرنا«، »مهارت محوری« یکی از موضوعات 
مهم در فرایند آموزشی است که حاوی بســیاری از مباحث در زمینه تربیت 
نیروی کار اســت و ماحصــل آن موجب پیشــگیری از افزایــش جمعیت 
بیکار و کاهش آســیب های اجتماعی ناشــی از بیکاری می شود. بسیاری 
از کارشناسان بر این باورند که مسیر سیستم آموزشــی کشور باید از تئوری 
محوری به ســمت مهارت محــوری تغییر کند زیــرا یادگیــری مهارت در 
مدارس و دانشــگاه ها، حلقه مفقوده اشتغال زایی اســت. آنها بر این باورند 
که فعالیت های یادگیری از همان دوران مدرسه باید به جای تئوری بر مدار 
مهارت آموزی با آموزش های عملی قرار گیرد تا نوجوان و جوان تحصیلکرده 

کاربلد تحویل جامعه داده شود.

کاهش آسیب اقتصادی و اجتماعی با تقویت مهارت آموزی
یک کارشــناس آموزش در این پیوند بــه خبرنگار »ایرنــا« گفت: دانش 
آموختــه فاقد مهارت آســیب اقتصــادی و اجتماعی جدی بــرای جامعه 
 محسوب می شود که باید برای پیشگیری از آن به تقویت مهارت آموزی در 

سیستم آموزشی پرداخته شود.
محسن زارع افزود: باید از دوران مدرسه بیشــتر درس ها در قالب عملی و 
در حد محدود به صورت تئوری ارائه شــود. به گفته وی جمعیتی که اکنون 
در مدرسه و دانشگاه در حال تحصیل هستند نباید فارغ از یادگیری مهارت 
وارد جامعه کار شوند زیرا در آن زمان چاره اندیشی بسیار مشکل خواهد بود. 
زارع افزود: باید مقوله غالب بودن تئوری محوری در نظام آموزشــی ما به 
مهارت محوری تغییر کند. این کارشناس آموزش گفت: اتکا به مدرک گرایی 
در بین نسل دانشگاهی آسیب زاست و باید به پرورش دانش آموخته ماهر و 
کاربلد برای ورود به بازار کار در دانشگاه ها پرداخته شود. وی تأکید کرد: باید 
درس های مدرسه و دانشگاه بر مبنای مهارت محوری باشد زیرا تنها راهکار 

اتصال حلقه های دانش و صنعت به یکدیگر مهارت آموزی است.

تحقق شعار سال با پرورش دانش آموختگان توانمند و ماهر
معاون آموزشــی و تحصیلات تکمیلی دانشــگاه اصفهان گفت: مهم ترین 
نقش آفرینی که دانشــگاه ها می توانند برای تحقق شــعار ســال ایفا کنند، 

پرورش دانش آموختگان توانمند، مهارت محور و اشتغال پذیر است. محمد 
فرامرزی افزود: نسل اول دانشــگاه ها آموزش محور بوده و به مقوله های 
پژوهش و فنــاوری پرداخته اســت، اما به مرور در چندین ســال نســل 
دانشگاه ها به نسل های پژوهش محور، کارآفرین و مهارت آفرین تغییر پیدا 
کرده است. وی اظهار کرد: در آموزش عالی چهار مقوله کلیدی وجود دارد که 
شامل دانشجو، برنامه ها و مواد درسی، وجود زیرساخت های مناسب و از 
همه مهم تر عنصر استاد و هیئت علمی می شود؛ با این حال، مهم ترین توقع 
مردم جامعه از دانشــگاه ها، آموزش و تربیت نیروی انسانی کارآمد است. 
معاون آموزشــی و تحصیلات تکمیلی دانشــگاه اصفهان با بیان اینکه این 
دانشگاه شعار آموزش الهام بخش، نیاز محور و اشتغال آفرین را سرلوحه کار 
خود قرار داده اســت گفت: مهم ترین نقش آفرینی که دانشگاه ها می توانند 
برای تحقق شعار ســال ایفا کنند، پرورش دانش آموختگان توانمند، مهارت 
محور و اشتغال پذیر است. وی خاطرنشان کرد: آموزش های دانشگاه باید 
با نیازهای جامعه و کشــور مطابقت داشته باشــد و بر این اساس دانشگاه 
اصفهان در سال جاری از میان اعضای هیئت علمی و یاوران علمی از افرادی 
که در حوزه تحقق شعار دانشگاه جامعه محور و تمدن ساز فعالیت ویژه ای 

داشتند تقدیر خواهد کرد.

ضرورت تقویت مهارت محوری دانش آموختگان دانشگاه های اصفهان
مدیرکل آمــوزش فنی و حرفه ای اســتان اصفهان نیز بــر اهمیت ضرورت 
تقویــت مهارت محــوری و تحویل دانــش آموختگان ماهر بــه جامعه در 

دانشگاه های استان تأکید کرد. 
محمدرضا مصلحی افزود: بر این اساس پرورش دانش آموختگان مهارت 
محور و توانمند در راستای تحقق شعار سال که رهبر معظم انقلاب بر جهش 
تولید با مشــارکت مردم تأکید داشــتند ضــروری اســت. وی اظهار کرد: 
رشــته های دانشــگاهی، آموزش و پرورش و آموزش فنی و حرفه ای باید 

متناسب با بازار کار طراحی شود. 
مدیــرکل آموزش فنــی و حرفه ای اســتان اصفهان با اشــاره بــه اهمیت 
آموزش های مهارتی در بین جوانان به ویژه دانشجویان گفت: برآیند جدی 
بین آموزش پرورش و آمــوزش عالی وجود ندارد و روش های آموزشــی 
موجود اشتباه است که ما باید در راستای کمک به این دو نهاد آموزشی کشور 
قدم برداریم. وی با انتقاد از کارآیی نامطلوب دانش آموختگان دانشگاهی 
در صنعت بدون آموزش هــای تخصصی افزود: بر اثــر ارتباط بین آموزش 
و پرورش، آموزش عالی و فنــی و حرفه ای باید برآیندی شــکل جیرد که 

خروجی و بهره وری خوبی را به جامعه صنعتی کشور ارائه دهد. 
مصلحی با اشــاره به رویکرد آموزش فنی و حرفه ای در حرفه ها، مشاغل 
و رشــته های مورد نیاز کار گفت: درصدد هســتیم که با همکاری دانشگاه 
روی مشاغل نو و خوش آتیه تمرکز کنیم. وی تصریح کرد: دانشجویانی که 
 دارای مهارت هستند می توانند در آزمون های ادواری و آزاد شرکت و مدرک 

بین المللی آموزش فنی و حرفه ای را کسب کنند. 
مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان اصفهان افزود: 45 درصد از ورودی 
مراکز فنی و حرفه ای ما دانشــجو و یا فارغ التحصیل دانشگاهی هستند و 

مدارک ما قابل ترجمه و استفاده در کشورهای جهان است.

در شش ماهه نخست سال 1403 بیش از 5 میلیارد و 300 میلیون متر مکعب 
گاز طبیعی در واحدهای تولیدی و صنعتی توزیع شد. به گزارش روابط عمومی 
شرکت ملی گاز ایران، ابوالقاسم عسکری مدیرعامل شرکت گاز استان اصفهان 
ضمن بیان مطلب فوق، افــزود: این توزیع به منظور حمایــت از تولید داخلی 
و افزایش بهره وری در صنایع انجام شــده و با همکاری مســتمر با واحدهای 
صنعتی، برنامه های بهینه ســازی مصرف انرژی نیز در دســت اجرا اســت. 
همچنین، این شــرکت برنامه هایی برای ارتقای زیرســاخت های گازرسانی و 
افزایش ظرفیت شبکه گازرسانی به منظور پاســخگویی به نیازهای رو به رشد 

صنایع در دست اقدام دارد. عسکری تصریح کرد: از ابتدای سال جاری تاکنون، 
هیچ گونه وقفه ای در توزیع گاز به واحدهای مسکونی، تجاری، آموزشی، عمومی، 
تولیدی و صنعتی اســتان رخ نداده و تلاش ها برای تأمین پایدار و مستمر گاز 
 ادامه خواهد داشت. مدیرعامل شــرکت گاز اســتان اصفهان ضمن تأکید به 
بهینه سازی مشعل ها و تجهیزات مصرف کننده گاز طبیعی، از کلیه مشترکین 
تقاضا کرد با توجه به ورود به فصول ســرد ســال با رعایت دمای 18 درجه در 
ساختمان ها نهایت صرفه جویی را به منظور بهره مندی کلیه هموطنان داشته و 
امکان بهره مندی واحدهای تولیدی را به ویژه در فصول سرد سال فراهم کنند.

 بــه گــزارش روابــط عمومــی اداره کل دامپزشــکی اســتان اصفهــان، 
جلســه هم اندیشــی مدیران سازمان دامپزشــکی کشــور با مدیران ادارات 
 کل دامپزشــکی اســتان های یزد، اصفهان، کرمان، همدان و قزوین با حضور 
دکتر علیرضا رفیعی پور، سرپرســت سازمان دامپزشکی کشــور به میزبانی 
استان یزد برگزار شد.در ابتدای این جلسه دکتر رفیعی پور سرپرست سازمان 
دامپزشکی کشور با ابراز رضایت از برگزاری چنین جلساتی خواستار ارتباط هرچه 
بیشتر و هم اندیشی ادارات کل دامپزشــکی استان ها با سازمان در جهت رفع 
مشکلات و نیاز های شد.از مهمترین مباحث مطرح شده در این جلسه می توان 

به بیماری آنفلوآنزای فوق حاد پرندگان، پیش بینی واکسیناســیون جمعیت 
دامی، مســائل مربوط به حوزه قرنطینه و دارو و درمان اشاره کرد. در ادامه هر 
یک از مدیران استان ها به بیان مشکلات و دغدغه های پیش رو در استان خود 
پرداخته و نقطه نظرات خود را بیان کردند. در پایان جلسه سرپرست سازمان 
دامپزشکی کشور گفت: دامپزشکی خط مقدم امنیت غذایی و سلامت عمومی 

جامعه است و عملکرد آن تأثیر مستقیم در سفره های مردم دارد. 
شایان ذکر است دکتر سیدرضا موسوی، مدیرکل دامپزشکی استان اصفهان با 

همراهی معاون سلامت این اداره کل در این جلسه حضور داشته اند.

مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان اصفهان:

رشته های دانشگاهی، آموزش و پرورش و آموزش فنی و حرفه ای باید متناسب با بازار کار طراحی شود

در 6 ماهه نخست سال جاری صورت پذیرفت؛

توزیع بیش از ۵ میلیارد و ۳۰۰ میلیون متر مکعب گاز طبیعی در واحدهای تولیدی و صنعتی

با حضور سرپرست سازمان دامپزشکی کشور برگزار شد؛

جلسه هم اندیشی مدیران سازمان دامپزشکی کشور با مدیران ادارات کل دامپزشکی استان ها

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری اصفهان:

1۳ هزار چاهک تهویه ای-تغذیه ای در فضای سبز اصفهان حفر شد

در هفتمین رویدادتخصصی خدمات روانشناختی ومشاوره مددجویان در استان اصفهان مطرح شد: 

بالغ بر هزار نفر از مشاوران متخصص مرکز مشاوره »راه زندگی« با کمیته امداد همکاری دارند 

با اتکا به دانش و تخصص کارکنان داخلی شرکت حاصل شد؛

ساخت دو تاندیش 6۰ تنی در فولاد مباركه برای نخستین بار

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان اصفهان:

۵۰ درصد نقاط حادثه خیز در استان اصفهان اصلاح شده است

 www:zayanderoodonline.ir
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